
 
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 

Από το υπ’ αριθ. 29/2011 πρακτικό συνεδρίασης  
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 836/2011                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Ψήφιση προϋπολογισμού Δήμου Βέροιας 
έτους 2012. 

 
         Σήμερα 21 Δεκεμβρίου του έτους 2011 ημέρα της εβδομάδας Τετάρτη και ώρα 17:00 συνήλθε σε 
ειδική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου 
Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 16-12-2011 γραπτή 
πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Δημοτικών & 
Τοπικών Κοινοτήτων, τους Εκπροσώπους Τοπικών Κοινοτήτων, τον Πρόεδρο του Τοπικού Συμβουλίου 
Νέων και στην Δήμαρχο, σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 67 του Ν. 3852/2010 και του άρθρου 7 
του Ν. 3443/2006. 
          Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία, αφού επί 
συνόλου 41 μελών βρέθηκαν παρόντα 34 μέλη: 
 

                  Παρόντες                                                                                           Απόντες 
1)Δ. Δάσκαλος, 2)Μ. Σουμελίδης, 3)Θ. Θεοδωρίδης, 4)Γ. 
Μιχαηλίδης, 5)Ν. Τσιαμήτρος, 6)Β. Σταυροπούλου-
Μπακαμτζόγλου, 7)Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου, 8)Π. Παυλίδης, 9)Τ. 
Χατζηαθανασίου, 10)Θ. Αγγελίνας, 11)Λ. Πουλασουχίδης, 12)Κ. 
Βοργιαζίδης, 13)Ν. Μωυσιάδης, 14)Χ. Κούτρας, 15)Ν. 
Μαυροκεφαλίδης, 16)Χ. Γαϊτάνου-Γεωργιάδου, 17)Α. Καγκελίδης, 
18)Μ. Παπαϊωνάννου, 19)Θ. Κορωνάς, 20)Κ. Συμεωνίδης, 21)Γ. 
Κάκαρης, 22)Β. Παπαδόπουλος, 23)Κ. Κουτσαντάς, 24)Α. 
Νεστορόπουλος, 25)Α. Γκαμπέσης, 26)Κ. Κοστογλίδου, 27)Β. 
Γιαννουλάκης, 28)Χ. Τσιούντας, 29)Ε. Γουναράς, 30)Κ. 
Παναγιωτίδης, 31)Δ. Γκέκα, 32)Α. Παπαδόπουλος, 33)Σ. 
Κουμτσίδης, 34)Χ. Σαββαϊδου. 

Αριστομένης Λαζαρίδης, Πέτρος 
Τσαπαρόπουλος, Λάζαρος Τσαβδαρίδης, 
Απόστολος Βεσυρόπουλος, Γεώργιος 
Σουμπέκας, Ιωάννα Σοφρόνωφ, Γεώργιος 
Μελιόπουλος. 

Παρόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων                                              Παρών Πρόεδρος 
         & Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων                                                               Τ.Σ. Νέων 

Δ. Κουλουριώτης, Ν. Αγγέλου, Κ. Νένος, Ι. Καπετανίδης  

Απόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων 
& Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων 

Η.Τσιαμήτρος, Ι. Λιάτσου, Σ. Μισοκέφαλος, Α. Ορφανίδου, Γ. Οικονόμου, Ι. Χειμώνας, Κ. Νένος, Χ. 
Δουλγερίδου, Θ. Σούλας, Σ. Κρομμύδας, Ε. Εμμανουηλίδης, Η. Σοφιανίδης, Α. Βοργιαζίδου, Ι. Παπαδόπουλος, 
Α. Πέτρου, Ε. Κελεσίδης, Α. Κακαγιάννης, Η. Μπατσαράς, Σ. Ρίσσου, Χ. Τσανασίδης,  Π. Ποταμόπουλος, Π. 
Πιτούλιας, Κ. Τζήμας, Μ. Λαμπριανίδης, Μ. Τέτος. 

 
Σημείωση:  
Κατά τη συζήτηση της αριθ. 836/2011 αποχώρησαν οι κ. Χ. Σαββαΐδου, Κ. Κοστογλίδου. 
 

 
 
 



 
Ο πρόεδρος κήρυξε την έναρξη της συνεδρίασης και εισηγούμενος το 1ο θέμα 

της ημερήσιας διάταξης έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 16-12-2011 εισηγητικό 
σημείωμα της Δημάρχου Χαρίκλειας Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδη, που έχει ως εξής: 

Σας γνωρίζουμε ότι, σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 159 του Ν.3463/06 
και σε συνδυασμό με τις διατάξεις των άρθρων 72 και 266 του Ν.3852/10 η 
Οικονομική Επιτροπή καταρτίζει το σχέδιο προϋπολογισμού και τεχνικού 
προγράμματος , το οποί είναι παράρτημα του Ε.Π.Δ., του Δήμου και τον υποβάλλει 
αιτιολογώντας κάθε εγγραφή στο Δημοτικό Συμβούλιο για συζήτηση και απόφαση. 

Το Δημοτικό Συμβούλιο λαμβάνοντας υπόψη τις διατάξεις των άρθρων 208 
του Ν.3463/06,266 και 267 του Ν.3852/10 ψηφίζει τον προϋπολογισμό και τεχνικό 
πρόγραμμα σε ειδική γι αυτό το σκοπό συνεδρίαση. 

Με την αριθ. 535/2011 Απόφαση Οικονομικής Επιτροπής καταρτίστηκε ο 
προϋπολογισμός του Δήμου έτους 2012, ο οποίος διαμορφώνεται ως εξής: 

-Σύνολο Εσόδων: 67.171.067,86€. 
-Σύνολο Εξόδων: 66.797.386,60€. 
-Αποθεματικό:          373.681,26€. 
Ύστερα από τα παραπάνω υποβάλλουμε τον προϋπολογισμό και τεχνικό 

πρόγραμμα του Δήμου προς  το Δημοτικό Συμβούλιο για να αποφασίσει σχετικά 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 
Δαούλας: Να σας καλησπερίσω κι εγώ από την πλευρά μου και ξεκινώντας θα 

σας αναφέρω δυο-τρία πραγματάκια πάνω στα οποία θα κινηθεί ο προϋπολογισμός 
του 2012 κι από εκεί και πέρα όποιος θέλει να ρωτήσει θα είμαι στη διάθεση σας για 
τυχόν απαντήσεις.  

Ο προτεινόμενος προϋπολογισμός της διαχειριστικής περιόδου 2012 
καταρτίστηκε σύμφωνα με τις οδηγίες της αριθμ. 50698/2-12-11 Κ.Υ.Α. Η Κ.Υ.Α. 
δίνει τις οδηγίες για την κατάρτιση του προϋπολογισμού. Όπως είδατε κι από την 
ημερομηνία, ήρθε πάρα πολύ αργά, ενώ οι προθεσμίες έπρεπε να τρέξουν νωρίτερα, 
δε μας έδωσε καν το περιθώριο να καθίσουμε και να δουλέψουμε πάνω στον 
προϋπολογισμό όπως έπρεπε, γιατί δεν είχαμε το χρόνο.  

Σύμφωνα με τις οδηγίες, που ήταν πάρα πολύ αυστηρές, έπρεπε να 
ακολουθήσουμε τη δημοσιονομική πολιτική που ακολουθεί η κεντρική διοίκηση με 
αυστηρό έλεγχο των εσόδων αλλά και των δαπανών. Τελικά καταφέραμε να 
ισοσκελίσουμε τον προϋπολογισμό και διαμορφώνεται ως εξής: σύνολο εσόδων 
67.171.067,86 €, σύνολο εξόδων 66.783.386,60 € κι ένα αποθεματικό 377.681,26 € 
Στον προτεινόμενο προϋπολογισμό και σε εφαρμογή των οδηγιών, γράφτηκαν 
υποχρεωτικά ως προς τα έσοδα, τα νομοθετημένα έσοδα και το ύψος τους που 
προσδιορίζεται με βάση τα πραγματικά στοιχεία απόδοσης κάθε εσόδου. 
Αποφεύχθηκαν υπερεκτιμήσεις και τυχόν έσοδα που δε θα εισπραχθούν γιατί αυτό θα 
οδηγούσε σε ελλειμματικό προϋπολογισμό κι αυτό θα είχε σα συνέπεια τη μη έγκρισή 
του από τον ελεγκτή νομιμότητας.  

Στα πλαίσια της οδηγίας εμφανίζονται μειωμένοι σε σχέση με το 2011 κατά 
15%. Ήδη θέλω να σας αναφέρω εδώ ότι το υπουργείο ήδη από τους ΚΑ του 
Νοεμβρίου είχε αρχίσει να κάνει την περικοπή και μας έρχονται κατά 15% μειωμένοι. 
Τα βεβαιωθέντα ανείσπρακτα έσοδα των προηγούμενων ετών όπως θα δείτε και σε 
κάποιους κωδικούς, περιορίζονται στα έσοδα τα προσδοκόμενα και δεν αποτυπώνεται 
μόνο το σύνολο των εσόδων των βεβαιωθέντων κι αυτό ακριβώς γιατί θα φαινόταν 
ένας διογκωμένος προϋπολογισμός με έσοδα τα οποία δε θα μπορούσαμε να τα 
εισπράξουμε μέσα στη χρήση.  

Ως προς τα έξοδα αποτυπώνεται το σύνολο των υποχρεωτικών δαπανών της 
παραγράφου 1 του άρθρου 158 του κώδικα, υποχρεώσεις παρελθόντων ετών, τα 
συνεχιζόμενα έργα και επενδύσεις και ελάχιστες πιστώσεις για νέα έργα και 
συντηρήσεις. Στα πλαίσια αυτά κινήθηκε ο προϋπολογισμός και είχαμε αυτό το 
αποτέλεσμα που έχετε σήμερα. Δεν έχω άλλα να συμπληρώσω, από εκεί και πέρα θα 
δεχτώ ερωτήσεις  και τυχόν διευκρινίσεις.  
 Αρχοντάκη: Την εισήγηση μου θα κάνω αλλά θα ήθελα να αναφερθώ κιόλας 
στο όλο θέμα. Εισηγητικό: Σας γνωρίζουμε ότι σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 



159 του Ν.3463/2006 και σε συνδυασμό με τις διατάξεις των άρθρων 72 και 266 του 
3852/2010 η οικονομική επιτροπή καταρτίζει το σχέδιο προϋπολογισμού και τεχνικού 
προγράμματος το οποίο είναι παράρτημα του επιχειρησιακού προγράμματος του 
δήμου και το υποβάλλει αιτιολογώντας κάθε εγγραφή στο Δ.Σ. για συζήτηση και 
απόφαση.  

Το Δ.Σ. λαμβάνοντας υπόψη τις διατάξεις των άρθρων 208 του 3463/2006, 
266 και 267 του 3852, ψηφίζει τον προϋπολογισμό και τεχνικό πρόγραμμα σε ειδική 
για αυτό το σκοπό συνεδρίαση. Με την υπ’ αριθμ. 535/2011 απόφαση οικονομικής 
επιτροπής καταρτίστηκε ο προϋπολογισμός του δήμου του 2012 ο οποίος 
διαμορφώνεται ως εξής: σύνολο εσόδων 67.171.067,86 €, σύνολο εξόδων 
66.783.386,06 €, αποθεματικό 387.681,26. Ύστερα από τα παραπάνω υποβάλλουμε 
τον προϋπολογισμό και το τεχνικό πρόγραμμα του δήμου προς το Δ.Σ. για να 
αποφασίσει σχετικά. 
 Δήμαρχος: Αγαπητοί συνάδελφοι, μέσα στο εξαιρετικά θλιβερό οικονομικό 
τοπίο των τελευταίων δεκαετιών καλούμαστε να διαμορφώσουμε, να ισοσκελίσουμε 
και να ψηφίσουμε προκειμένου υποτυπωδώς, και διαλέγω προσεκτικά τις λέξεις,  να 
μπορέσουμε να λειτουργήσουμε τον προϋπολογισμό του 2012.  

Έναν προϋπολογισμό για τη λειτουργία δράσεων, που κάποτε τις θεωρούσαμε 
αυτονόητες, για πράγματα που τα θεωρούσαμε  κεκτημένα, σήμερα όμως το 
αυτονόητο έχει ανατραπεί κι ό,τι θεωρούσαμε λογικό επίσης έχει ανατραπεί. Σε μια 
πραγματικά κρίσιμη χρονικά στιγμή που οι μισοί δήμοι της χώρας αδυνατούν να 
ισοσκελίσουν τους προϋπολογισμούς τους, παρά την όποια προσπάθεια καταβάλουν 
οι οικονομικές τους υπηρεσίες και να φέρουν τους προϋπολογισμούς τους στα Δ.Σ. 
για ψήφιση, ο δικός μας ο προϋπολογισμός,  παράδοξο μεν, αλλά φαντάζει 
αισιόδοξος σε σχέση με το γενικότερο τοπίο κι αυτό οφείλω να το μεταφέρω στο 
σώμα και μάλιστα να σας αποδείξω και του λόγου το αληθές.  

Για πρώτη φορά όμως είναι πολυτέλεια η αυτονόητη κάποτε στοχοθεσία, η 
οραματική στοχοθεσία. Για πρώτη φορά στόχος είναι η κοινωνική μέριμνα χωρίς και 
αυτή να μπορεί να διασφαλιστεί. Αλλά επειδή είχαμε την προνοητικότητα να 
αναπτύξουμε ένα κοινωνικό δίκτυο (όχι τέλειο, όχι άψογο, αλλά εν πάση περιπτώσει 
να υπάρχουν κάποιες κοινωνικές δομές) νομίζω ότι δεν είμαστε στη χειρότερη 
κατάσταση. Κοινωνική μέριμνα σαν μια «προτεραιότητα απελπισίας». 
Προτεραιότητα απελπισίας είναι και η διασφάλιση του μεροκάματου των 
εργαζομένων, οι ασφαλιστικές εισφορές, η ΔΕΗ, το πετρέλαιο, γι’ αυτό είπα ότι 
θεωρούσαμε κάποια πράγματα αυτονόητα, που φαίνεται ότι για την ώρα τα 
εξασφαλίζουμε.  

Ίσως με ακούτε πρώτη φορά να μιλάω τόσο απαισιόδοξα. Δεν είναι 
απαισιοδοξία, δεν είναι σκληρότητα, αλλά είναι ρεαλισμός βάση των υφιστάμενων 
στοιχείων. Διάβασα σε κάποιες εφημερίδες, μετά τη συνεδρίαση της  οικονομικής 
επιτροπής ότι θα υπάρχουν εντάσεις στο συμβούλιο για τις περικοπές, οι οποίες 
κεντρικά επιβάλλονται και αγαπητοί συνάδελφοι πιστεύω ότι θα υπάρχουν πολιτικές 
τοποθετήσεις, γιατί οφείλουμε να τοποθετηθούμε πολιτικά απέναντι στα συμβάντα 
και στα γεγονότα, αλλά δε νομίζω ότι κι αυτό θα προσθέσει τίποτα.   

Η κεντρική επιλογή είναι η εξυγίανση των υπερχρεωμένων δήμων και των 
περιφερειών, που το μάρμαρο γι’ αυτούς φαίνεται ότι θα το πληρώσουμε όλοι μας. 
Αυτό βέβαια δεν ωφελεί να μας θυμώνει, απλώς μας απογοητεύει γιατί 
προσπαθήσαμε όσο μπορέσαμε, ο καθένας μπορεί να το κρίνει υποκειμενικά, να 
ασκήσουμε μια συντηρητική οικονομική πολιτική, νοικοκυρεμένη θα έλεγα, 
προκειμένου να έχουμε έναν υγειή για τα σημερινά δοσμένα αυτοδιοικητικό 
οργανισμό, όσο αυτό είναι δυνατό και μετά τον «Καλλικράτη» και τις συνενώσεις. 
Έναν οργανισμό ο οποίος θα παρέχει στους πολίτες τις απολύτως απαραίτητες 
υπηρεσίες, χωρίς να υπολογίζουμε πολύ συχνά το πολιτικό κόστος που σε μεγάλο 
βαθμό είναι υπεύθυνο για την κατάντια μας σήμερα.  

Προκειμένου λοιπόν να φτάσουμε στο ίδιο επίπεδο οι υπερχρεωμένοι δήμοι 
και εμείς και προκειμένου να «εξυγιανθεί» συνολικά η αυτοδιοίκηση, αποφασίζεται 
από την κυβέρνηση και προτείνονται διατάξεις σ’ αυτό το νομοσχέδιο που σας είπα 
πριν του υπουργείου των οικονομικών και σύμφωνα με ειδική διάταξη θα παρέχεται η 



δυνατότητα συμψηφισμού των χρεόντων δήμων προς το δημόσιο και τους 
ασφαλιστικούς φορείς τα ποσά που οφείλει το δημόσιο στους δήμους και εντάσσεται 
στα μέτρα που λαμβάνονται για τη μείωση των ληξιπρόθεσμων οφειλών των ΟΤΑ 
και στην οικονομική εξυγίανση των προϋπολογισμών τους.  

Τελικά παραμένει πολύ επίκαιρο το ερώτημα και νομίζω κάποτε το είχε 
εκφράσει και ο κ.Τσιούντας. Είναι καλό να έχεις ένα νοικοκυρεμένο δήμο ή να ξέρεις 
εκ των προτέρων ότι και για τους σπάταλους και για τους απερίσκεπτους υπάρχει 
πάντα μέριμνα; Ή κάποια στιγμή δε θα τους αφήσουν να κλείσουν, θα σωθούν, γιατί 
αυτή τη στιγμή όπως σας είπα και πριν καλούμαστε όλοι να πληρώσουμε το 
μάρμαρο;  

Θεωρούσα λοιπόν αυτονόητο ότι θα μπορούσαμε να συμπεριλάβουμε κάποια 
τεχνικά έργα καθημερινότητας γιατί ούτως ή άλλως ο αγώνας μας κι η αγωνία μας 
είναι τα μεγάλα έργα του ΕΣΠΑ, οπότε αυτό που έμενε κι αυτό που έπρεπε να 
προσπαθήσουμε είναι η καθημερινότητα, τα απολύτως απαραίτητα. Όπως επί 
παραδείγματι και μιας και είμαστε σ’ αυτό το χώρο, να πω την ψύξη και τη θέρμανση 
αυτού του χώρου, που η μελέτη με πολύ γρήγορους ρυθμούς ολοκληρώθηκε 
προκειμένου να προλάβουμε τη βαρυχειμωνιά. Σήμερα επί τη ευκαιρία να πω ότι 
περιμένουμε από τις δυο τα ξημερώματα τα πρώτα χιόνια και θα τα έχουμε και αύριο 
και μεθαύριο. Αυτό λοιπόν το αυτονόητο, ότι θα μπορούσαμε δηλαδή και είχαμε 
προϋπολογίσει και πέρυσι το ποσό για το έργο της ψύξης και της θέρμανσης, μάλλον 
δεν μπορεί να γίνει. Είναι στο παράρτημα φαντάζομαι αλλά μόνο αν ανοίξει 
πρόγραμμα ενεργειακής αναβάθμισης για να μπορέσουμε να καταθέσουμε πρόταση 
κι ένα σωρό άλλα τα οποία τα θεωρούσαμε όπως σας είπα αυτονόητα.  

Σήμερα αντιλαμβανόμαστε λοιπόν απόλυτα, ότι είμαστε στο τέλος μιας 
εποχής και στην αρχή μιας άλλης που οι δικές μας γενιές δεν γνώρισαν παρόμοια. 
Αρκεί να σας πω και θα κλείσω με αυτό την πρωτομιλία μου κ.πρόεδρε ότι η 
περιβόητη ΣΑΤΑ που είναι δικοί μας πόροι και δε μας τους χαρίζει κανένας, έπεσε 
κατά τη διαδρομή προς τους δήμους προφανώς στη μαύρη τρύπα, διότι ενώ το 2009 
είχαμε περίπου 800.000.000,00€ για να διανεμηθούν σ’ όλη την Ελλάδα, το 2011 δεν 
καλύψαμε ακόμη τετρακόσια. Θα περιμένουμε μια δόση 99.000.000,00€ που 
υπογράφηκε στις 22 του μηνός, αλλά καταλαβαίνετε τι διαφορές έχουν τα μεγέθη. 
Θέλω να ευχαριστήσω την οικονομική υπηρεσία ιδιαίτερα φέτος για την προσπάθεια 
που κατέβαλε για άλλη μια φορά, την προσπάθεια που κατέβαλλε για να περιορίσει 
δραστικά τις δαπάνες και να μας αυτοπεριορίσει όλους. 
 Γιαννουλάκης: Θα ήθελα κι εγώ με τη σειρά μου να συλλυπηθώ το 
συνάδελφο τον κ.Τσαπαρόπουλο για το χαμό του αδερφού του. Ξέρω τι πόνο νοιώθει 
ένας αδελφός όταν χάνει τον αδελφό του, γιατί το έζησα κι εγώ πριν ένα χρόνο και το 
δεύτερο θέμα που θέλω να βάλω πριν τις ερωτήσεις κ.πρόεδρε είναι ένα διαδικαστικό 
θέμα το οποίο προέκυψε στην προηγούμενη συνεδρίαση του Δ.Σ. στον Άγιο Γεώργιο, 
όταν συνάδελφος της δικής μου παράταξης θέλησε να βάλει μια πρόταση, ειπώθηκε 
ότι δεν επιτρέπεται να μπει άλλη πρόταση σε θέμα ημερήσιας διάταξης πέρα από τον 
αρχηγό της παράταξης. Νομίζω ότι αυτό δεν είναι πουθενά γραμμένο, μόνο για προ-
ημερησίας διάταξης μπορεί ο αρχηγός να καταθέσει πρόταση. Να το ξεκαθαρίσουμε 
αυτό. 
 Πρόεδρος: Επειδή απασχολεί κι εμένα, απασχόλησε κι εσάς, τη θέση μου τη 
διατύπωσα εδώ, δεν τη διατύπωσα αυθαίρετα, επικοινώνησα με νομικούς 
συμβούλους και της ΚΕΔΕ και της ΕΕΤΑΑ. Μου είπαν ότι έτσι είναι, αλλά ζήτησα 
να υποβάλλω γραπτά το ερώτημα λοιπόν και θα έχουμε απάντηση. Θεωρώ ότι δεν 
μπορούμε κ.Γιαννουλάκη, γιατί θεωρητικά αν 41 μέλη υποβάλλουν ή προτείνουν ή 
κάνουν αντιπροτάσεις, στην ουσία αντιεισηγήσεις θα πρέπει να έχουμε αντιστοίχως 
41 ψηφοφορίες, αντιλαμβάνεστε λοιπόν ότι αυτό είναι αδιέξοδο. Αυτό υπαγορεύει η 
κοινή λογική.  
 Γιαννουλάκης: Πουθενά δεν είναι γραμμένο πρόεδρε και εν πάσει περιπτώσει 
τότε σήμερα εμείς πρέπει να σηκωθούμε να φύγουμε γιατί από εμάς δεν μπορεί 
κανένας να υποβάλλει πρόταση.  
 Πρόεδρος: Οι επικεφαλής των παρατάξεων μπορούν. 
 Γιαννουλάκης: Δεν έχουμε επικεφαλής σήμερα κ.πρόεδρε. 



 Πρόεδρος: Ο πρώτος πλειοψηφών νομίζω αναπληρώνει.  
 Γιαννουλάκης: Από πού προβλέπεται κ.πρόεδρε; 
 Πρόεδρος: Δε θα απαντήσω σε τέτοια νομικά ζητήματα. 
 Δήμαρχος: Θα παρακαλούσα πολύ, σήμερα ειδικά, γιατί είναι κορυφαίο το 
θέμα, είναι πολιτικό το θέμα του προϋπολογισμού, κατά παρέκκλιση των όποιων 
τυπικών διαδικασιών  και κατά παρέκκλιση του γράμματος των κανονισμών ή 
οτιδήποτε, να μπορούν οι συνάδελφοι ελεύθερα να εκφράσουν απόψεις, να 
κατατεθούν προτάσεις. 
 Γιαννουλάκης: Δε θέλω να μας δοθεί κάτι το οποίο δε δικαιούμαστε κι αν δε 
δικαιούμαστε θέλω να μας πείτε από πού προβλέπεται αυτό.  
 Δήμαρχος: Δεν το κάνω εγώ αυτό, δεν προτείνω αυτή τη στιγμή. Μένω στην 
ουσία και θεωρώ ότι είναι κορυφαία συνεδρίαση κι ότι θα πρέπει να παραβλέψουμε 
όλα τα υπόλοιπα. 
 Πρόεδρος: Ας περιμένουμε λοιπόν τις απαντήσεις από τους νομικούς, τις 
ερμηνείες λοιπόν και του «Καλλικράτη» και του κανονισμού μας.  
 Γκαμπέσης: Η πρακτική μέχρι σήμερα έχει δείξει ότι μια χαρά 
λειτουργούσαμε, δεν υπήρχε κατάχρηση στο να γίνονται προτάσεις και η 
δημοκρατική διαδικασία η οποία εξελίχθηκε τους δώδεκα σχεδόν μήνες σ’ αυτή την 
αίθουσα ήταν  τέτοια που βοήθησε στη λειτουργία του δήμου και δεν έφερε 
προβλήματα. Καταλαβαίνω τη δυσκολία που έχει το προεδρείο και ειδικά κάποιοι 
ίσως συνάδελφοι, να μην ακούγονται περισσότερες προτάσεις, περισσότερες φωνές, 
διότι μ’ αυτόν τον τρόπο θέλουν να στραγγαλιστούν κάποιες διαφορετικές 
προσεγγίσεις σε θέματα. Από τη στιγμή όμως που δεν υπάρχει σαφέστατη άρνηση 
όσον αφορά τον κανονισμό και δεύτερον ότι η πρακτική μέχρι σήμερα έδειξε ότι 
μπορούμε και είμαστε ικανοί να διαχειριστούμε δημοκρατικότατα αυτή τη 
διαδικασία, γι’ αυτό θα παρακαλούσα να αποσύρετε κάθε σκέψη στραγγαλισμού 
ελεύθερων φωνών οι οποίες έχουν να κάνουν με προτάσεις. 
 Πρόεδρος: Συγνώμη σ’ εμένα απευθύνεστε; 
 Γκαμπέσης: Στο σώμα, γιατί δεν ήσασταν εσείς την περασμένη εβδομάδα και 
να αφήσουμε τα πράγματα να  κυλήσουν όπως κυλούσανε για να μη δυσανασχετεί ο 
κ.Γιαννουλάκης. Ίσα-ίσα ο κ.Γιαννουλάκης το χειρίστηκε άριστα το θέμα. Λέω ότι το 
χειρίστηκες άριστα το θέμα αλλά για να μη δώσουμε συνέχεια, για να μη χάνουμε 
χρόνο, για να μην υπάρχει ούτε η παραμικρή υποψία ότι θέλουμε να στραγγαλίσουμε 
φωνές, γι’ αυτό ξεχάστε το αυτό εδώ πέρα. 
 Πρόεδρος: Το ξεχνώ μέχρι να υπάρχει απάντηση λοιπόν και θα διευκολύνει 
όλους φαντάζομαι.  
 Χατζηαθανασίου: Κατά την άποψη μου με το αναμένετε μια απόφαση από 
τους σοφούς της ΚΕΔΕ αδικείτε λίγο τον εαυτό σας. Έχετε μια πρακτική εδώ άκρως 
δημοκρατική στη συμπεριφορά σας και μέχρι τώρα δεν έχει δημιουργηθεί ποτέ 
κανένα απολύτως πρόβλημα, όπως είπε και ο κ.Γκαμπέσης και πρακτικά ποτέ δε 
φτάσαμε στο σημείο 41 αντιπροτάσεις να υπάρχουν. Συνήθως οι επικεφαλής των 
παρατάξεων ήταν αρκετοί κι όταν απουσιάζουν μπορούν οι αντικαταστάτες τους 
χωρίς καμιά γνωμοδότηση από το κέντρο να έχουμε τη λειτουργία μας και 
πραγματικά εγώ δε θα περίμενα οι σοφοί να μας φωτίσουν για κάτι που δε γράφεται 
και μετά να το γράψουν εκ των υστέρων.  Θα προτιμούσα δηλαδή να αφήσουμε τα 
πράγματα έτσι όπως είναι να τα κατευθύνετε εσείς με τον τρόπο που τα κατευθύνετε 
κ.πρόεδρε, δεν υπάρχει κανένας λόγος να περιμένουμε κι ούτε 41 αντιπροτάσεις θα 
γίνονται εδώ. Πρακτικά δηλαδή λειτουργεί πολύ καλά το σώμα.  
 Πρόεδρος: Ακούστε, επειδή πρέπει να έχουμε μια ενιαία αντίληψη πως 
λειτουργούν τα Δ.Σ. πάλι εμείς είμαστε εδώ. Την ενιαία αντίληψη οφείλουμε να την 
γνωρίζουμε, το σώμα είναι κυρίαρχο λοιπόν και μπορεί για την οικονομία της 
συζήτησης, προς Θεού δεν πρέπει να διακυβεύεται για κανένα λόγο, ούτε η ελευθερία 
έκφρασης, ούτε ο διάλογος. Γι’ αυτό είμαστε ταγμένοι, αυτόν τον στόχο υπηρετούμε, 
και θα υπάρχει απόλυτη ελευθερία να εκφραζόμαστε. Βέβαια μέσα σε κάποια 
πλαίσια, ας μη θέσουμε θέμα τώρα κ.Γιαννουλάκη, πάμε κανονικά.  



 Γιαννουλάκης: Εγώ ήθελα να το διευκρινίσουμε, μη φτάσουμε στο σημείο να 
συζητάμε δυο ώρες εδώ πέρα το θέμα και βρεθεί κάποιος συνάδελφος και πει δεν 
έχετε δικαίωμα να καταθέσετε πρόταση, γι’ αυτό το έθεσα πριν από τη διαδικασία. 
 Πρόεδρος: Όταν λέτε πρόταση εννοείτε μια άλλη εισήγηση ή μια τροπολογία, 
μια βελτίωση, είναι πολύ διαφορετικό αυτό το πράγμα που λέμε τώρα.   

Γιαννουλάκης: Μια διαφορετική πρόταση πέρα από την εισήγηση στο 
σύνολο.  

Πρόεδρος: Είναι μια άλλη εισήγηση γιατί οι τροπολογίες δεν παύουν να 
ισχύουν όταν προτείνονται, ο εισηγητής μπορεί να πει αποδέχομαι ή δεν αποδέχομαι 
κι ο καθένας να τοποθετηθεί. 

Γιαννουλάκης: Μα αυτό προέκυψε, ότι δεν μπορούσε να υποβληθεί πρόταση 
από την παράταξη τη δική μας στην προηγούμενη συνεδρίαση σε ένα θέμα ημερήσιας 
διάταξης. 

Κοστογλίδου: κ.πρόεδρε, στην κορυφαία αυτή συνεδρίαση στην οποία ο 
νομοθέτης τη χαρακτηρίζει και ειδική, όπως ακριβώς γράφεται και μες τον νόμο και 
όπου και ο κανονισμός προβλέπει σύμφωνα με το άρθρο 10 παρ.7,  ότι οι δημοτικοί 
σύμβουλοι έχουν το δικαίωμα να λαμβάνουν γνώση τουλάχιστον τρεις ημέρες πριν τη 
συνεδρίαση όλων των εισηγήσεων και των στοιχείων που αφορούν τα θέματα της 
ημερήσιας διάταξης και επειδή ακριβώς η Δήμαρχος είπε ότι είναι τόσο σοβαρή αυτή 
η συζήτηση και πολιτική κιόλας συζήτηση, αναγκαστικά θα τοποθετηθούμε και 
πολιτικά, γιατί είναι μια εισήγηση που αφορά και βαδίζουμε σύμφωνα με την 
κεντρική εξουσία.  

Εμείς σα δημοτικοί σύμβουλοι και θα μιλήσω προσωπικά για εμένα, 
«απαξιωθήκαμε» και λάβαμε την εισηγητική έκθεση και όχι το σχέδιο 
προϋπολογισμού, την εισηγητική έκθεση και το τεχνικό πρόγραμμα μόλις χθες, γύρω 
στις 12.00΄ η ώρα. Επειδή εγώ το θεωρώ και παράβαση κανονισμού το συγκεκριμένο, 
γιατί ρητά αναφέρεται στον κανονισμό κι επειδή ακριβώς είναι κορυφαία συζήτηση 
αυτή και δεν είχα αρκετό χρόνο να το μελετήσω, για να μη μιλάω στον πληθυντικό 
γιατί δεν ξέρω τι θα κάνουν οι συνάδελφοι της παράταξης μου, αν και από μια πολύ 
γρήγορη ματιά έτσι στο χρόνο που είχα να το ρίξω, δεν προκύπτει κάποιο σοβαρό 
τεχνικό έργο ή οτιδήποτε άλλο γίνονται στα δημοτικά διαμερίσματα.  

Έχω το χρόνο, δώστε μου το χρόνο να τοποθετηθώ, είπα διαδικαστικό ήταν το 
θέμα κ.Γκαμπέση κι επειδή δε θέλω να απαξιώνω τον εαυτό μου, μπορεί κάποιο λόγο 
να αργήσατε να δώσετε τα εισηγητικά κι έχει γίνει επανειλημμένα μέσα σ’ αυτή την 
αίθουσα αυτό και το καυτηριάσαμε πάρα πολλές φορές, με δέσμευση δικιά σας ότι θα 
βελτιωθούν τα πράγματα, εγώ θα απέχω από τη συζήτηση.  

Επίσης θα πω κι ένα δεύτερο λόγο ότι ειλικρινά λυπάμαι πάρα πολύ στην 
όντως κορυφαία αυτή συζήτηση να απουσιάζει ο επικεφαλής της μειοψηφίας και της 
δικής μας παράταξης και της κας Σοφρόνωφ, δικαιολογημένα ή μη εκτός αν υπάρχει 
πρόβλημα ασθένειας. 

Πρόεδρος: Ναι, είναι παράλειψη δική μου, η κ. Σοφρόνωφ ήρθε στο γραφείο 
μου. Ζητώ συγνώμη, είναι σε ανάρρωση, έχει κάνει επέμβαση στο μάτι.  

Κοστογλίδου: Γι’ αυτό το λόγο εγώ απέχω από τη συζήτηση Πρόεδρε και 
θεωρώ ότι θα βελτιωθούν και δε χρειάζεται να ερχόμαστε εδώ σα «γλάστρες».  

Δήμαρχος: Χωρίς να θέλω Πρόεδρε να δικαιολογήσω τα πράγματα, απλώς 
οφείλω να πω ότι κάθε χρονιά δεν είναι ίδια, γιατί προηγουμένως αναφέρθηκε από 
τον Πέτρο Δαούλα πολύ συνοπτικά, ότι παρότι η υπηρεσία ήταν έτοιμη με έναν 
προϋπολογισμό που είχε καταρτίσει, περιμέναμε το πρότυπο του προϋπολογισμού το 
οποίο θα ερχόταν από το Υπουργείο Εσωτερικών. Από τη στιγμή που αναρτήθηκε 
αυτό και τουλάχιστον ο κ.Γιαννουλάκης θήτευσε αντιδήμαρχος οικονομικών, ξέρει 
πόσο κόπο θέλει για να γίνει ένας προϋπολογισμός και πόσα 24ωρα να δουλέψουν οι 
εργαζόμενοι στην οικονομική υπηρεσία. Δεν έφευγαν όλη την ημέρα από εδώ, από το 
πρωί μέχρι το βράδυ, προκειμένου να καταφέρουν βάσει αυτού του πλαισίου του 
προϋπολογισμού, γιατί αυτό προέβλεπε τί χρηματοδοτήσεις θα είχαμε, που να δοθούν 
προτεραιότητες, γιατί δυστυχώς είμαστε εξαρτημένοι από την κεντρική εξουσία οι 
δήμοι στην Ελλάδα ακόμη. Γι’ αυτό σας είπα είναι πολιτική συνεδρίαση, πολιτικές 
απόψεις θα εκφράσουμε. Αυτό το πλαίσιο προϋπολογισμού ήρθε προ δεκαημέρου κι 



αναρτήθηκε προ δεκαήμερου. Νομίζω ότι έγινε ένας αγώνας δρόμου προκειμένου να 
είμαστε μέσα στα πλαίσια (Στο σημείο αυτό γίνεται αλλαγή μαγνητοφώνησης της 
επόμενης πλευράς κασέτας) έχετε δίκιο αλλά οι παρούσες συνθήκες είναι όπως είπα 
και πριν εκτάκτου ανάγκης. Αυτά έχω να σας πω, δε θέλω τίποτα να δικαιολογήσω 
και κανέναν, αλλά αυτά είναι τα πραγματικά γεγονότα.  

Κοστογλίδου: Άκουσα τη Δήμαρχο στον πρόλογο, είναι η θέση η δική μου,  
θεωρώ ότι όλα τα άλλα είναι δικαιολογίες. Είπα ότι δε συμμετέχω στη συζήτηση. 

Τσιλογιάννης: Οι εγκύκλιοι αναρτήθηκαν το απόγευμα 6 Δεκεμβρίου, στην 
υπηρεσία ήταν 7 του μηνός. Με βάση τις οδηγίες όπως για παράδειγμα ότι το ύψος 
των εσόδων υπερβαίνει αναιτιολόγητα τις αποδόσεις του προηγούμενου έτους 
δηλαδή δεν μπορούσαμε να εμφανίσουμε έσοδα περισσότερα από ότι εισπράχθηκαν 
τη χρήση που διανύουμε, μαζί με μια από σειρά άλλες δεσμεύσεις, έπρεπε να τρέξει η 
σύνταξη του προϋπολογισμού και να επικαιροποιηθεί σύμφωνα με τις δύο 
εγκυκλίους. Αυτό σήμαινε ότι έπρεπε να αλλάξουμε και το τεχνικό πρόγραμμα και 
όλο τον προϋπολογισμό και να περάσει από την οικονομική επιτροπή που πέρασε την 
Παρασκευή. Τη Δευτέρα με μια μεγάλη προσπάθεια της οικονομικής υπηρεσίας να 
καθαρογραφεί η απόφαση και να ολοκληρωθεί το νέο τεχνικό πρόγραμμα σύμφωνα 
με τις νέες οδηγίες που είχε μεγάλες περικοπές στον προϋπολογισμό, διότι πλέον 
οφείλουμε να πάμε σε πραγματικούς προϋπολογισμούς και όχι σε πλασματικούς. 
Αυτοί ήταν και οι λόγοι για τους οποίους καθυστερήσαμε και έγινε η διανομή εχθές.  

Πρόεδρος: Πρέπει να πω το αυτονόητο, ότι μέρες πριν από το συμβούλιο 
είμαι σε υπερένταση προσπαθώντας να συντονίσω και να είμαι κι εγώ εμπρόθεσμος,. 
Αν θέλετε να μου φορτώσετε στην πλάτη όλη τη δυσκολία της υπηρεσίας κάντε το, 
εγώ δε χρεώνω κανένα συνεργάτη της υπηρεσίας, Μπορείτε να προσάψετε λοιπόν 
ανεπάρκεια; Κάντε το. Η αγωνία όμως είναι, ειδικά τις τελευταίες ημέρες κάθε φορά 
που είναι συμβούλιο να ψάχνω κι εγώ και ο γραμματέας και ο γενικός γραμματέας κι 
οι υπηρεσιακοί τρόπους να τρέξουν τα θέματα. Υπάρχουν εγγενείς δυσκολίες. 
Κ.Χατζηαθανασίου έμμεσα θα απαντήσω στην παρατήρηση την οποία κάνατε. Όταν 
σχεδιάζαμε τον κανονισμό λειτουργίας είχαμε στα χέρια μας τον πρότυπο κανονισμό 
που πρότεινε η ΕΕΤΑΑ. Εκεί η αναφορά στο συγκεκριμένο θέμα έλεγε ότι μια ημέρα 
νωρίτερα, είναι έτσι κ.Γιαννουλάκη; Έτσι είναι. Λοιπόν, αντιλαμβάνεστε ότι κάτι 
είχαν υπόψη τους οι συντάκτες του σχεδίου, της πρότασης, του πρότυπου 
κανονισμού. Αυτές είναι οι εγγενείς δυσκολίες και δεν είναι κάτι που αφορά το δήμο 
μας. Εκτιμήσαμε τότε κι ήμουν ένας από την ομάδα που είχε τη φροντίδα της 
πρότασης, ήταν ο κ.Γιαννουλάκης, η κ.Κωστογλίδου, η κ.Σαββαΐδου, ο 
κ.Μελιόπουλος, η κ. Σοφρόνωφ. Δεν ήμουν πλειοψηφία, ήμουν ένας από μια μεγάλη 
ομάδα και ανοίξαμε και τους χρόνους και τη δυνατότητα να έχουν έγκαιρα τα 
εισηγητικά, αν το έγκαιρα είναι τρεις ημέρες. Όμως άνθρωποι με εμπειρία, 
επιστήμονες, τεχνοκράτες έλεγαν την προηγούμενη ημέρα. Φαίνεται είχαν υπόψη 
τους ότι συνέβαινε πενταετίες, δεκαετίες προηγούμενων χρόνων. Καταδεικνύεται ότι 
όσο κι αν προσπαθείς κάποια στιγμή δεν προλαβαίνεις, γιατί υπάρχει ένας νεκρός 
χρόνος, ένα πολύ μεγάλο μέγεθος για τα γεγονότα που τρέχουν των τριών ημερών και 
αυτό δεν αποτελεί άλλοθι ή δικαιολογία. Είμαι έτοιμος να πάρω την ευθύνη αν αυτό 
λοιπόν λύνει το θέμα. Δε λύνεται έτσι όμως. Να μη σας πω σήμερα ήταν από τις 
ημέρες που είχα μεγάλη ένταση κι αναγκάστηκα να μιλήσω σε τόνους που δε μου 
ταιριάζουν. Για να κλείνουμε το θέμα. 

Γιαννουλάκης: Πάντως υπάρχουν και κάποια άλλα θέματα τα οποία κάποια 
στιγμή πρέπει να τα δούμε με τη νέα χρονιά κ.πρόεδρε για τον κανονισμό όπως 
προέκυψε το θέμα με την επερώτηση που κατέθεσε η δημοτική παράταξη της Λαϊκής 
Συσπείρωσης. Θα πρέπει να το δούμε αυτό.  

Πρόεδρος: Να δούμε πως λειτούργησε κ.Γιαννουλάκη ένα χρόνο ο 
κανονισμός και όλα μπορούν να βελτιωθούν. Εδώ είμαστε εμείς. Είπαμε ό,τι προάγει 
το διάλογο, την κανονική λειτουργία του σώματος. Θα παρακαλέσω πάρα πολύ 
λοιπόν να μην αφεθεί τέτοιος ψόγος στο προεδρείο και στο πρόσωπο μου, καθώς δεν 
είναι ούτε στην αντίληψη μου, ούτε στη φιλοσοφία μου, ούτε στην τακτική μου.  

Γιαννουλάκης: Θα ήθελα να ρωτήσω κ.Δαούλα τρεις ερωτήσεις: Σε τι ύψος 
εξελίχθηκε ο προϋπολογισμός του 2011, σε τι ύψος εκτελέστηκαν τα έργα του 



τεχνικού προγράμματος του 2011 και ποιος ήταν ο δείκτης επενδυτικότητας για το 
2011.  

Νεστορόπουλος: Κι εγώ με τη σειρά μου κ.πρόεδρε να χαιρετήσω τη 
σημερινή κορυφαία συνεδρίαση, δυστυχώς όμως απουσιάζουν τόσοι πολλοί σήμερα, 
τόσοι δημοτικοί σύμβουλοι όσο και πρόεδροι τοπικών συμβουλίων. Δεν ξέρω αν 
έχουν ενημερωθεί. 

Πρόεδρος: Μισό λεπτό, ενημερώνονται όλοι κάθε φορά.  
Νεστορόπουλος: Όχι κάθε φορά πρόεδρε. Λοιπόν, να έρθω στις ερωτήσεις. 

Θέλω να ρωτήσω τον προϊστάμενο της οικονομικής υπηρεσίας τι ποσό 
ενταλματοποιήθηκε μέσα στο 2011; Τι ποσοστό εισπράχθηκε από τα βεβαιωμένα 
έσοδα μέσα στο 2011;  

Όσον αφορά την τεχνική υπηρεσία. Αν μπορεί η κ. Γεωργιάδου ή η δήμαρχος 
ή κάποιος αντιδήμαρχος να μας κάνει μια ενημέρωση όσον αφορά στο τεχνικό 
πρόγραμμα. Τα ποσά που γράφετε από τη γενική γραμματεία αθλητισμού για το 
κλειστό κολυμβητήριο, τι προσδοκούμε; Για το βρεφονηπιακό σταθμό της Κυψέλης 
τα τριακόσια δεκαεννιά χιλιάρικα. Για την ολοκλήρωση εργασιών εισόδου (από την 
οδό Πιερίων-συμβολή Μανδηλαρά έως συμβολή με την οδό Κουντουριώτη) από το 
Πρόγραμμα «Θησέας» σε τι φάση βρίσκεται; Βλέπουμε άλλη μια χρηματοδότηση 
290.000,00€ από το Υπουργείο Εσωτερικών για χώρο υποδοχής RΟΜ στην περιοχή 
Κωστοχωρίτικα. Δίκτυα υποδομής αποχέτευση όμβριων, κατασκευή τμήματος 
μεταλλικών κερκίδων στο γήπεδο του Αγίου Γεωργίου κόστους 60.000,00€, μια 
χρηματοδότηση από το Υπουργείο Εσωτερικών, μια άλλη χρηματοδότηση για 
αντικατάσταση αμιαντοσωλήνων στο δίκτυο ύδρευσης Πατρίδας, για το πρόγραμμα 
παραμεθόριων περιοχών. Έχετε μια άλλη, την κατασκευή ταμιευτήρα και 
υδατοδεξαμενής για άρδευση  στο Δ.Δ. Δασκίου. Για το ΟΠΑΧ 500.000,00 €. Αν 
αυτό έχει απενταχθεί γιατί το γράφουμε;  

Παρακάτω στις τελικές επιμετρήσεις έργου οδικής σύνδεσης οικισμού Κάτω 
Βερμίου με τον οικισμό Άνω Βερμίου, 70.000,00 €. Σε τι φάση βρίσκεται αυτό;  

Ένα σωρό μελέτες οι οποίες είναι ενταγμένες στο «Θησέα» και φτάνουν στο 
ύψος των 230.000,00 €. Εάν αυτά τα ποσά με τα αντίστοιχα έργα έχουν υποβληθεί οι 
λογαριασμοί στο πρόγραμμα «Θησέας», γιατί όπως καλά γνωρίζετε οι μελέτες αυτές, 
οι λογαριασμοί δηλαδή, θα έπρεπε να έχουν ολοκληρωθεί και να υποβληθούν οι 
λογαριασμοί με τα τιμολόγια μέχρι 31/12/2011. Αν δεν υποβληθούν δεν μπορεί να 
πληρώσει ο «Θησέας». Φτάνουν στο ύψος των 230.000,00 €  εκτός αν έχουμε κάποια 
παράταση όσον αφορά το «Θησέα», αν έχει κάτι να μας πει η Δήμαρχος.  

Δαούλας: Στον προϋπολογισμός του 2011, έχουμε μια αποτύπωση που 
διαμορφώνεται στα 82.832.749,00 ως προς τα έσοδα και έχουμε πραγματοποιθέντα 
έσοδα, όχι βεβαιωμένα, 37.701.000,00 και βεβαιωμένα 42.677.000,00. Ως προς τα 
έξοδα είναι ο ίδιος ογδόντα τρία εκατόν εφτά, διαμορφωμένος. Ενταλθέντα έχουμε 
τριάντα έξι εκατόν τριάντα εφτά, τι ποσοστό βγαίνει, δεν έχω αυτή τη στιγμή. Ως 
προς το τεχνικό πρόγραμμα, είπαμε τα έσοδα τα εισπραχθέντα από τα ογδόντα δυο 
που έχουμε στον προϋπολογισμό, εισπράχθηκαν τριάντα εφτά εφτακόσια, τριάντα 
οκτώ περίπου και είναι γύρω στο 45%.  

Το ύψος του τεχνικού προγράμματος διαμορφωμένο μέχρι 30/11/11 ήταν 
τριάντα δύο πεντακόσια ενενήντα δύο και ενταλθέντα ήταν δυο εκατομμύρια εκατόν 
έντεκα. Θέλω να σας ενημερώσω εδώ ότι η φετινή χρονιά αναλώθηκε στο να 
πληρωθούν οφειλές παρελθόντων ετών που όπως ξέρετε ήταν πάρα πολλές και ένα 
μεγάλο μέρος πήγε από τα έσοδα μας εκεί και έμειναν πίσω οι υποχρεώσεις του 2011 
που θα πάνε στο 2012. Ως προς τα βεβαιωμένα έσοδα, ανήλθαν στα 5.067.000,00 και 
εισπράχθηκαν μέχρι 30/11 301.000,00. Μέσα στα βεβαιωμένα θέλω να σας 
επισημάνω ότι είναι ένα μεγάλο ποσό το 1.700.000,00 που είναι καταλογισμός που 
εκεί δεν εισπράξαμε ούτε ένα ευρώ.  

Μ.Γεωργιάδου: Ξέρετε πολύ καλά ότι για τα έργα του «Θησέα» έχουμε ένα 
πρόβλημα. Όλες οι μελέτες που έχουμε σε εκκρεμότητα είναι κυρίως εξαιτίας της 
αργοπορίας της έγκρισης των μελετών των περιβαλλοντικών επιπτώσεων, είτε είναι 
ΠΠΕ, δηλαδή προκαταρτικές, είτε είναι οριστικές περιβαλλοντικές μελέτες.  



Αυτό βέβαια ενέχει τον κίνδυνο ότι, ό,τι βλέπετε στο τεχνικό πρόγραμμα δεν 
είναι πιστοποιημένο, είναι προ-πιστοποίηση, να το πω πιο καθαρά, δηλαδή είναι 
υπόλοιπα τα οποία θα πρέπει να αποδώσουμε όταν θα ολοκληρωθεί η μελέτη. Δεν 
έχουμε δηλαδή τις μελέτες ολοκληρωμένες στα χέρια μας για να μπορούμε να 
κόψουμε αντίστοιχα και τα τιμολόγια. Τώρα για το «Θησέα», απαντήσαμε άμεσα 
σήμερα σε ένα επείγον του ΥΠ.ΕΣ., το οποίο ρωτούσε αν έχουμε χρηματοδότηση 
εκτός από τον «Θησέα» στα έργα τα ενταγμένα και από το ΕΣΠΑ. Εμείς δεν έχουμε 
καμιά τέτοια περίπτωση. Εικάζω και θέλω να ελπίζω ότι αν υπάρχει κάποια δράση 
παράλληλη του ΕΣΠΑ σαν θέμα με αυτά τα έργα που έχουμε, είτε τις μελέτες του 
«Θησέα», να χρηματοδοτηθούν τα υπόλοιπα από εκεί αφού όπως ξέρετε το «Ελλάδα» 
δε θα τρέξει.  

Ο βρεφονηπιακός σταθμός της Κυψέλης επειδή υπάρχει σύμβαση, πρέπει κι 
αυτός να μπει μέσα στο τεχνικό πρόγραμμα. Ξέρετε ότι το έργο βρίσκεται σε διακοπή 
εργασιών εξαιτίας του γεγονότος ότι προέκυψε μια ιδιοκτησία μέσα στο οικόπεδο 
που θεωρούσαμε δημοτικό. Ξαφνικά εμφανίστηκε μια απόφαση δικαστηρίου την 
οποία δεν είχε σε γνώση του ο δήμος, νομίζω ότι είχε συμπέσει τότε η διαδικασία με 
το θάνατο του κ.Σπαθούλα, οπότε πιθανόν κάτι να παράπεσε. Πάντως κι αυτό είναι 
μια εκκρεμότητα που θα δούμε πως θα τη λύσουμε, η σύμβαση δεν έχει λυθεί. Τώρα 
σε ό,τι αφορά το κολυμβητήριο,  έχω πάψει πλέον κι εγώ να σας κάνω ενημερώσεις 
κι ενώ είχαμε σταματήσει να σας ενημερώνουμε ότι δε συμβαίνει τίποτα, ξαφνικά η 
Γενική Γραμματεία Αθλητισμού μας έστειλε 55.000,00 από το πουθενά. Το έργο 
βέβαια δεν μπορεί να γίνει με ετήσια χρηματοδότηση 55.000,00 ευρώ αλλά δεν 
ξέρουμε ποτέ τι μπορεί να συμβεί. Κι εκεί δεν έχει γίνει λύση της σύμβασης, απλώς 
είμαστε σε διακοπή εργασιών εξαιτίας του γεγονότος ότι δεν πληρώνεται ο 
εργολάβος. Το χρονικό περιθώριο της σύμβασης έχει λήξει αλλά επειδή δεν είναι 
υπαιτιότητα του εργολάβου αν υπάρχει χρηματοδότηση θα συνεχιστούν οι εργασίες. 
Για την οδό Μανδηλαρά,  εξαιτίας του γεγονότος ότι δε γινόταν εκταμίευση των 
λογαριασμών από το «Θησέα» έχει γίνει διακοπή της σύμβασης. Ωστόσο εμείς δεν 
μπορούμε, δεν έχει απενταχθεί κανένα από αυτά τα έργα τα οποία έχουμε εκεί. Τώρα 
για τους RΟΜ, είχε εγκριθεί (ο κ.Χατζηαθανασίου παλαιότερα είχε κάνει μια φοβερή 
προσπάθεια) ένα χρηματικό ποσό της τάξης περίπου των 2.000.000,00 από το 
ΥΠ.ΕΣ. το οποίο εξακολουθεί να υπάρχει και το ποσό που αναφέρουμε και στο 
περσινό και στο φετινό τεχνικό πρόγραμμα των 290.000,00€ για υποδομή. Δεν 
μπορέσαμε πέρυσι να το αξιοποιήσουμε εξαιτίας του γεγονότος ότι λόγω των ζωνών 
οικιστικού ελέγχου που υπάρχουν στο δήμο, δεν είναι εύκολο να βρούμε χώρο να 
εγκαταστήσουμε. Τώρα, στα πλαίσια του «Καλλικρατικού» δήμου γίνεται μια 
προσπάθεια εξεύρεσης ανάλογου χώρου που θα μπορεί να ικανοποιήσει τις ανάγκες 
τους, ώστε να γίνει τοπικό ρυμοτομικό και να μπορέσουμε να αξιοποιήσουμε αυτό το 
κονδύλιο. Έχουμε μια διαδρομή δύο χρόνων στο δήμο που προσπαθούμε να βρούμε 
χώρο, είτε γιατί το δασαρχείο μας εμποδίζει.  

Στις κερκίδες η χρηματοδότηση υπάρχει, είμαστε στη φάση της έκδοσης της 
οικοδομικής αδείας, από ότι ξέρω σχεδόν είναι έτοιμη οπότε θα μπορέσουμε να 
προχωρήσουμε σε δημοπράτηση. Επίσης και τα άλλα έργα που μου είπατε και για 
τους αμιαντοσωλήνες κι αυτό είναι συνεχιζόμενο. Για τον ταμιευτήρα του Δασκίου, 
οι χρηματοδοτήσεις που βάλαμε δεν έχουν αλλάξει, παραμένουν σε ισχύ, όπως επίσης 
το Δάσκιο, είχαμε λύση της σύμβασης, τα χρήματα εξακολουθούν να υπάρχουν από 
το Μπαλτατζή, αλλά πρέπει να αλλάξουμε τη μελέτη ή πιθανόν να προσαρμόσουμε 
το δρόμο προσπέλασης προς το Φράγμα ώστε να μην αντιδικήσουμε με το 
δασαρχείο.  

Η σύμβαση διακόπηκε εξαιτίας του προβλήματος που είχαμε με το δασαρχείο 
και για το γεγονός ότι δεν μπορούσε πλέον ο εργολάβος να πληρώνει για τις 
εγγυητικές του ανάλογη προμήθεια. Το Σέλι είναι μία ιστορία η οποία είναι πάρα 
πολύ δύσκολη. Είχαμε και πέρυσι πάλι το ίδιο έργο και άλλα δυο που έχουν σχέση μ’ 
αυτό. Δυστυχώς ο ανάδοχος  δεν ήρθε καν να υπογράψει τη σύμβαση ενώ έχει κάνει 
όλες τις εργασίες υπαίθρου από μόνος του. Βέβαια η δυσκολία είναι στο γεγονός ότι 
ενώ ξέρουμε ότι έχει κάνει τις εργασίες, δεν είναι εύκολο να τον διώξουμε 
αναλογιζόμενοι το κόστος της δαπάνης που έχει κάνει. Δεν μπορούμε να 



καταλάβουμε τη νοοτροπία του συγκεκριμένου αναδόχου, προσπαθούμε όμως να το 
κλείσουμε το θέμα και αυτό. Δεν έχω τίποτε άλλο να σας πω. Ανάθεση έχει από το 
2010 που έγινε, αυτός τις επιμετρήσεις είχε ήδη αρχίσει να τις κάνει από το 2009, δεν 
έχει έρθει όμως να υπογράψει τις συμβάσεις.  

Δήμαρχος: Επειδή ζήτησε ο κ.Νεστορόπουλος, πολύ σύντομα, σας είπα πριν 
ότι 22 του μηνός σύμφωνα με τη διαβεβαίωση που υπάρχει 99.000.000,00€ που 
υπογράφηκαν, δεσμεύτηκαν στο παρακαταθηκών, έρχονται από ΣΑΤΑ και 
υπογράφηκαν επίσης. Τώρα αν θα βρεθούν και έρχονται δε γνωρίζω, πάντως 
υπογράφηκαν, 120.000.000,00 επιπλέον από ΣΑΤΑ και 100.000.000,00 για «Θησέα» 
αυτά που ρωτήσατε. Θα γίνουν κάποια έργα του «Θησέα», υπάρχει η διαβεβαίωση, 
τώρα βέβαια μεταφέρω πληροφόρηση από το ΥΠ.ΕΣ. και από την ΚΕΔΕ. Όσα είναι 
συμβασιοποιημένα θα γίνουν γέφυρα στο ΕΣΠΑ και τα χρήματα θα δοθούν από το 
ΕΣΠΑ. Εδώ όμως υπάρχει ένα ζήτημα και το ζήτημα αυτό είναι αν είναι επιλέξιμα, 
γιατί η οδοποιία επί παραδείγματι δεν είναι επιλέξιμη στο ΕΣΠΑ, που σημαίνει ότι 
εκεί θα πρέπει να βρεθεί ένας άλλος τρόπος αντιμετώπισης του ζητήματος γιατί 
υπάρχει διάθεση να πληρωθούν, άρα σύμφωνα με το σχεδιασμό αυτά που δεν είναι 
επιλέξιμα από το ΕΣΠΑ θα πληρωθούν από τα υπόλοιπα του ΕΣΠΑ, από αυτά που θα 
πάνε στο Θησέα, αν έγινα κατανοητή.  

Όσο για τον ταμιευτήρα του Δασκίου έχει αναλάβει και αλλάζει τη μελέτη ο 
Γιάννης Σιμανίκας που να ενημερώσω και το σώμα, ότι είναι εξαιρετικά θετικό ότι 
χθες το απόγευμα εγκρίθηκε το αίτημα μας από την ΠΕΔ να έρθουν στο Δ.Βέροιας ο 
Γιάννης Σιμανίκας και ο Ιορδάνης Κιριμκιρίδης, οπότε θα ενισχυθούν τα στελέχη. Ο 
Αποστόλης ήθελε να μείνει στην Περιφέρεια και θα ενισχύσει τη νομική υπηρεσία 
της ΠΕΔ.  

Νεστορόπουλος: Στα έσοδα κ. Γεωργιάδου, στη σελ. 8, στο πρόγραμμα 
δημοσίων επενδύσεων ΣΑΤΑ, έχει 1.388.000,00€ συν στον επόμενο κωδικό 
επιχορήγηση κι επισκευή κτιρίων ΣΑΤΑ σχολικά άλλες εκατό χιλιάδες, ένα 
εκατομύριο τετρακόσιες ογδόντα οκτώ χιλιάδες κι αν θα πάμε στο τεχνικό 
πρόγραμμα και προσθέσουμε τα έργα που προγραμματίζετε να κάνετε για το 2012 θα 
δούμε ότι φτάνουν στο ύψος των 839.750,00 €. Η διαφορά αυτή τι γίνεται; Γιατί 
προϋπολογίζουμε πάντα και προγραμματίζουμε τι πήραμε το 2011 το αντίστοιχο 
ποσό προγραμματίζουμε για το 2012. 

Γεωργιάδου Μαρούλα: Ο λόγος είναι ότι μέρος από αυτή τη ΣΑΤΑ που θα 
μας έρθει το 2012 θα διατεθεί για την κάλυψη τρύπας του 2011. 

Σαββαΐδου: Επίτηδες δε ρώτησα, ήθελα να ακούσω τι θα συζητήσετε πάνω 
στον περίφημο προϋπολογισμό. Όπως είπατε το θέμα του προϋπολογισμού για ένα 
δήμο είναι κορυφαίο και πρέπει να αντιμετωπίζεται με σοβαρότητα, όμως είχαμε μια 
εισήγηση φτωχή στο σύνολο της και οι απαντήσεις γενικότερα δε μας ικανοποίησαν 
και δε μας φώτισαν και ιδιαίτερα. Εδώ έχουμε ένα προϋπολογισμό που πολύ απλά 
έπρεπε να γίνει για να γίνει. Και μάλιστα με ένα πολύ πρόχειρο τρόπο. Πρώτα από 
όλα η διαδικασία δεν έγινε με υγιή τρόπο όπως ειπώθηκε και ίσως όχι με 
δημοκρατικό τρόπο, εφόσον τα διαστήματα που είχαμε ήταν χρονικά τόσο στενά για 
να προετοιμαστούμε και καλούμαστε να συγκληθούν οι υπόλοιπες παρατάξεις, να 
ζυμωθούν όλα αυτά τα πράγματα και να υποστηρίξουμε αυτόν τον προϋπολογισμό.  

Ο «Καλλικράτης» προβλέπει τις διαβουλεύσεις των δημοτικών ομάδων ως 
προϋπόθεση για να μπορέσουν να κατατεθούν προτάσεις από τις παρατάξεις, ώστε 
αυτές οι προτάσεις να συμπεριληφθούν στον προϋπολογισμό, για να υπάρχει νόημα 
να κατατίθενται προτάσεις από τις παρατάξεις της μειοψηφίας. Έτσι θα διατηρούνταν 
η δημοκρατικότητα της διαδικασίας.  

Αυτή φυσικά η προεργασία δεν μπόρεσε να γίνει μέσα σε τρεις μέρες, δεν 
είναι δυνατόν να γίνει σ’ αυτό το χρόνο κι ούτε κανένας από εμάς αυτή τη στιγμή 
μπορεί να έχει σαφή αντίληψη επί του θέματος. Προτείνω αρχικά να γίνουν πιέσεις 
από τη δημοτική αρχή κι αν είναι δυνατόν να βοηθήσουμε κι εμείς για την 
τροποποίηση αυτών των προθεσμιών που ορίζει η νέα νομοθεσία γιατί έτσι 
υπολειτουργούμε. Η δημοτική αρχή βρίσκεται συνεχώς σε αμηχανία με αποτέλεσμα 
κι εμείς να είμαστε σ’ αυτή τη δυσάρεστη θέση εφόσον ενημερωνόμαστε  τελευταία 
στιγμή. Και τώρα, εδώ που φτάσαμε, καλούμαστε να στηρίξουμε τον προϋπολογισμό, 



που μας προστάζετε στην ουσία. Δεν έχουμε καμιά διάθεση να είμαστε πνεύματα 
αντιλογίας, μακάρι να μπορούσαμε να τον ψηφίσουμε, όμως έτσι όπως έρχεται 
φυσικά και δεν μπορούμε. Και μια τελευταία παρατήρηση, δεν είδαμε καθόλου 
ανταποδοτικά έργα, όπως για παράδειγμα την ανταποδοτική ανακύκλωση, που είναι 
ένα πολύ σοβαρό θέμα.  

Γιαννουλάκης: Ευχαριστώ κ.πρόεδρε. Κ.πρόεδρε, Δήμαρχε, κυρίες και κύριοι 
συνάδελφοι, πριν μπω στην εισήγηση μου, επειδή ειπώθηκε εδώ από το Γενικό 
Γραμματέα ότι η εγκύκλιος αυτή του υπουργείου για τη σύνταξη του 
προϋπολογισμού αναρτήθηκε 10 του μηνός και δήμοι πολύ μεγαλύτεροι από εμάς κ. 
Δήμαρχε, όπως είναι ο Πειραιάς, όπως είναι η Θεσσαλονίκη, έχουν εδώ και δέκα 
ημέρες που τον έχουν ψηφίσει τον προϋπολογισμό τους.  

Αυτοί πως μπόρεσαν και τον συντάξανε; Μιλάμε για τον προϋπολογισμό, δε 
μιλάμε για άλλα πράγματα. Αν δεν είναι σωστό θα το αναπέμψει ο ελεγκτής 
νομιμότητας. Αν δεν είναι σωστό κ. δήμαρχε, δε θα περάσει ο προϋπολογισμός και δε 
νομίζω κανένας δήμος να θέλει να μην περάσει ο προϋπολογισμός του ή μήπως ο 
δικός μας προϋπολογισμός είναι σωστός; Τα νούμερα που θα πω και ό,τι σχόλια κάνω 
κύριοι συνάδελφοι, θα επιτρέψω τον οποιοδήποτε αν διαφωνεί σε κάτι από αυτά που 
θα πω να με διακόψει εκείνη τη στιγμή.  

Ο προϋπολογισμός δεν αποτελεί απλώς μια υποχρέωση του δήμου για να γίνει 
ένα κείμενο λογιστικών πράξεων, είναι μια πολύ σοβαρή υπόθεση, είναι ο 
οικονομικός καθρέφτης του δήμου, είναι αυτό που αντιμετωπίζει την επίλυση των 
οικονομικών προβλημάτων του δήμου. Αλλά εσείς αντί να δώσετε τη σοβαρότητα 
που πρέπει σε μια τέτοια συνεδρίαση, επιχειρείτε να την υποβαθμίσετε αυτή τη 
συνεδρίαση, βάζοντας μια ακόμη συνεδρίαση με 47 θέματα τα οποία είμαστε 
υποχρεωμένοι κι εκείνα να τα μελετήσουμε κι εκείνα να τα δούμε και παράλληλα και 
τον προϋπολογισμό. Βέβαια ο προϋπολογισμός είναι μια από τις κορυφαίες 
συνεδριάσεις όπως και ο απολογισμός που για εμένα προσωπικά είναι ακόμα πιο 
κορυφαία συνεδρίαση.  

Μας παραδώσατε τον προϋπολογισμό χωρίς καν καμιά εισηγητική έκθεση. 
Είμαι 14 χρόνια δημοτικός σύμβουλος, πρώτη φορά παίρνω προϋπολογισμό (Στο 
σημείο αυτό γίνεται αλλαγή μαγνητοφώνησης της επόμενης πλευράς κασέτας) 
στο οποίο αποτυπώνονται τα οράματα σας, οι αγωνίες σας, οι προοπτικές αυτού του 
δήμου. Αρχικά είχα αποφασίσει να μη συμμετέχω σε αυτή τη συνεδρίαση γιατί 
ακριβώς πήρα τον προϋπολογισμό εχθές το μεσημέρι, ωστόσο αποφάσισα να 
συμμετέχω σ’ αυτή τη συνεδρίαση από σεβασμό στο θεσμό αλλά και στους 
ανθρώπους οι οποίοι με τίμησαν να βρίσκομαι σ’ αυτή τη θέση. Δεν είχα την 
ευχέρεια του χρόνου να τον μελετήσω όπως έκανα πάντα και γι’ αυτό θα μιλήσω 
φέτος με πολύ λίγους αριθμούς.  

Αναφέρθηκε η κ. δήμαρχος για δύσκολες εποχές, ότι είναι δύσκολα τα 
πράγματα αλλά η ενημέρωση που έστειλε η ΚΕΔΕ κ. δήμαρχε λέει άλλα. Ότι θα 
δοθούν στους δήμους άλλα 450.000.000,00€ κι ότι η ΣΑΤΑ από 308.000.000,00€ που 
είναι φέτος, για του χρόνου θα είναι 608.000.000,00€. Είναι ενημέρωση του 
προέδρου του διοικητικού σας συμβουλίου, αν λέει λάθος.  

Φέρνετε για μια ακόμη φορά έναν πλασματικό προϋπολογισμό. Για 5η 
συνεχόμενη χρονιά μας φέρνετε έναν πλασματικό προϋπολογισμό και φαίνεται ότι θα 
είναι κι αυτός πλασματικός όπως φάνηκε και γι’ αυτό έκανα τις ερωτήσεις στον 
κ.Δαούλα, σε τι ποσοστό υλοποιήθηκαν και ο προϋπολογισμός και το τεχνικό 
πρόγραμμα. Σε ένα τεχνικό πρόγραμμα είκοσι-είκοσι δύο εκατομμυρίων υλοποιήθηκε 
τα δύο εκατομμύρια, ένας προϋπολογισμός, είχαμε λέει εισπραχθέντα έσοδα τριάντα 
τέσσερα εκατομμύρια από τα εβδομήντα τόσα που είχαμε προϋπολογίσει αλλά όσο κι 
αν θέλετε να πείτε ότι φέτος θα εφαρμόσετε τις οδηγίες του υπουργείου, δυστυχώς 
δεν το κάνετε αυτό, δεν το κάνετε γιατί έχετε υπολογίσει, θα πω δυο νούμερα να μην 
κουράζω, ότι θα πάρετε από το φόρο ζύθου λέει εκατόν σαράντα χιλιάδες. Ήμουν 
τέσσερα χρόνια αντιδήμαρχος, πάνω από εβδομήντα χιλιάδες ευρώ, ζήτημα να 
παίρναμε. Φέτος πήρατε εβδομήντα πέντε και λέτε τώρα επειδή ο νόμος λέει ότι αν 
είναι επιπλέον τα ποσά θα πρέπει να υπάρχει δικαιολογία ότι αυτά είναι για το πρώτο 
εξάμηνο. Αυτά είναι όλα τα λεφτά. Δε θα πω άλλο νούμερο από αυτήν την 



περίπτωση, νομίζω αυτό δείχνει ότι ο προϋπολογισμός πάλι είναι παράτυπος. 
Προβλέπεται από την οδηγία να υπάρχει παράρτημα για τις δημοτικές ενότητες. 
Υπήρχε και πέρυσι, υπάρχει και φέτος, πάλι δεν το εφαρμόζετε. Πέρυσι την επιτροπή 
διαβούλευσης την καλέσατε εκτάκτως. Φέτος δεν υπήρχε απαρτία, νομίζω ότι θα 
έπρεπε να την ξανακαλέσετε την άλλη μέρα, για να συνεδριάσει. Για πρώτη φορά δεν 
υπήρχε εισηγητική έκθεση για τον προϋπολογισμό, το είπα και προηγουμένως.  

Θα αναφερθώ σε ένα ευαίσθητο θέμα το οποίο ειπώθηκε από τη δημοτική 
κοινότητα της Βέροιας, ότι οι παιδικές χαρές του δήμου μας δεν έχουν τις 
προδιαγραφές που πρέπει και είδα στον προϋπολογισμό έχετε ένα κονδύλιο 
35.000,00€ το οποίο δε φτάνει ούτε για τη συντήρηση τους, όχι για να αποκτηθούν οι 
προδιαγραφές που πρέπει. Είπατε ότι θέλετε να είστε προσγειωμένοι στην 
πραγματικότητα, αυτήν την πραγματικότητα που έπρεπε να την παρουσιάσετε και 
στους δημότες, δε με ακούτε κ. δήμαρχε.  

Τσιούντας: Στην κορυφαία αυτή διαδικασία διαπίστωσα από την αρχή ότι 
πρέπει να λείπουν οι περισσότεροι συνάδελφοι σε σχέση με τις άλλες συνεδριάσεις. 
Εύχομαι να έχουν κάποιο λόγο σοβαρό και να μη θεώρησαν ότι ο φετινός 
προϋπολογισμός δεν αξίζει ούτε καν να συζητηθεί και γι’ αυτό δεν ήρθαν. Στο φετινό 
προϋπολογισμό δεν υπάρχει ίχνος ανάπτυξης, φαντασίας, οράματος, προεκλογικών 
υποσχέσεων, τίποτα απολύτως. Γι’ αυτά δεν μπορεί να πειστεί ούτε ένας δημότης, ας 
μου πει κάποιος ότι ο φετινός προϋπολογισμός θα πείσει έναν δημότη ότι κάτι θα 
γίνει στον τόπο του, ένα δημότη από όλους, αυτό από ένα στοιχείο προκύπτει και 
μόνο, από το συνολικό ποσό του προϋπολογισμού.  

85.000.000,00€ κύριοι συνάδελφοι για το 2011 προβλέπονταν, 
67.000.000,00€ προβλέπονται για το 2012. Μια μείωση κατά 22%. Για φέτος, για το 
2011, ο προϋπολογισμός υλοποιείται και πιστεύω ότι έτσι θα κλείσει στο 45% 
περίπου, εκεί πιστεύω, με μια μικρή απόκλιση. Να υλοποιηθεί λοιπόν στο 45%, αν 
και ο προϋπολογισμός του 2012 υλοποιηθεί με απόκλιση 45% θα μιλάμε για χρήματα 
που θα έχει να διαχειριστεί ο δήμος που θα είναι γύρω στα 34.000.000,00 με 
35.000.000,00€. Αυτά, κ. Αρχοντάκη που είστε και υπεύθυνη αντιδήμαρχος 
οικονομικών, αν πάρετε και κάνετε μια πρόσθεση τους κωδικούς σε εργαζόμενους, σε 
αιρετούς, σε συνεργάτες και τα λειτουργικά, τα πάγια έξοδα, ούτε γι’ αυτά θα μας 
φτάσουν, όχι να γίνει τίποτε άλλο.  

Άρα λοιπόν η κορυφαία αυτή συνεδρίαση φαίνεται κι από τις τοποθετήσεις 
και από τις απουσίες ότι μετατρέπεται σε μια τυπική συνεδρίαση. Το θέμα αν πρέπει 
να ψηφιστεί ο προϋπολογισμός, πρέπει να ψηφιστεί από την πλειοψηφία θεωρώ για 
να μπορεί να λειτουργεί ο δήμος, γιατί αν δεν ψηφιστεί ο προϋπολογισμός, δε θα 
λειτουργήσει κι ο δήμος.  Και να σας πω ότι αν η δήμαρχος πει ότι θα διαχειριστεί 
αυτό το ποσό που σας είπα πριν, των τριάντα πέντε-σαράντα εκατομμυρίων ευρώ, ότι 
θα είναι διαχειριστής, θα ψηφίσω κι εγώ αυτόν τον προϋπολογισμό ως διαχειριστικό 
και η δήμαρχος να είναι απλώς διαχειριστής.  

Δήμαρχε στην εισηγητική έκθεση που είχατε το 2011 και δεν έχετε φέτος, κι 
εσείς υποτιμήσατε την κορυφαία αυτή στιγμή φέτος και δεν ξέρω για ποιο λόγο. Την 
πρώτη χρονιά μας δώσατε εισηγητική έκθεση, έγραφε πέντε πραγματάκια, έντονα 
έγραφε τότε στην εισηγητική σας έκθεση ότι οι πλασματικοί προϋπολογισμοί 
ανήκουν στο παρελθόν, να μας πείτε λοιπόν, εγώ λευκό θα ψηφίσω στον 
προϋπολογισμό, αν μου πείτε ότι θα είστε διαχειριστής θα τον ψηφίσω τον 
προϋπολογισμό. Θα ψηφίσω λευκό λοιπόν, αλλά να μου πείτε αφού ο προηγούμενος 
ήταν πραγματικός και οι πλασματικοί ανήκαν στο παρελθόν, αυτός ο 
προϋπολογισμός του 2012 πού ανήκει;  

Πρόεδρος: Πριν δώσω το λόγο στον κ.Νεστορόπουλο, κ.Νεστορόπουλε 
επειδή πρέπει να βελτιωνόμαστε είπατε ότι κάποιοι πρόεδροι ή κάποιος δεν πήρε 
πρόσκληση. Παρακαλώ αναφέρετε ποιοι. 

Νεστορόπουλος: Όχι για σήμερα κ.πρόεδρε, για προηγούμενα Δ.Σ.  
Πρόεδρος: Ναι αλλά για σήμερα αναφερθήκατε. Ένα είναι αυτό. Δεύτερο, να 

το πω άλλη μια φορά ίσως για να καταγραφεί στα πρακτικά. Δικαιολογημένα 
απουσιάζουν από τη σημερινή συνεδρίαση και την ειδική και την τακτική που 
ακολουθεί, ο κ.Τσαπαρόπουλος για το λόγο που αναφέρθηκε, η κ. Σοφρόνωφ είναι σε 



ανάρρωση, δεν μπορεί να είναι εδώ, ο κ.Μελιόπουλος της Συσπείρωσης που είναι 
στην Αθήνα για λόγους συνδικαλιστικούς και ο κ.Λαζαρίδης. Για τους άλλους δεν 
γνωρίζω, προφανώς έχουν κάποιο λόγο να μη βρίσκονται εδώ, αλλά δεν είναι 
πρωτόγνωρο το ότι κάποιοι απουσιάζουν κάποιες φορές.  

Νεστορόπουλος: Ευχαριστώ κ.πρόεδρε. Κύριοι συνάδελφοι, κ.Πρόεδρε, κ. 
Δήμαρχε, είναι γεγονός ότι στη σημερινή κορυφαία συνεδρίαση διαπιστώνεται μετά 
από τις εισηγήσεις και ενημερώσεις των προϊσταμένων της οικονομικής και της 
τεχνικής υπηρεσίας, ότι ο προϋπολογισμός σύμφωνα με τα στοιχεία που μας έδωσαν 
τη χρονιά που διανύουμε, εκτελέστηκε κατά 45% περίπου. Δηλαδή είχαμε έναν 
προϋπολογισμό ογδόντα δύο εκατομμύρια και υλοποιήθηκαν, ενταλματοποιήθηκαν 
τριάντα έξι εκατομμύρια, εκατόν τριάντα εφτά χιλιάδες ευρώ.  

Ο προϋπολογισμός που έχετε σήμερα να ψηφίσουμε φτάνει στο ύψος των 
εξήντα εφτά εκατομμυρίων ευρώ, αφού φέτος εισπράξαμε μέχρι τώρα και 
ενταλματοποιήσαμε τριάντα εφτά. Είναι δυνατόν του χρόνου να εισέλθουν έσοδα 
εξήντα εφτά εκατομμύρια ευρώ; Εγώ το θεωρώ αδύνατο, μακάρι παρότι υπάρχουν 
εντολές από την κεντρική εξουσία, από την πολιτεία να ισοσκελιστεί ο 
προϋπολογισμός, πιστεύω να είναι κι αυτός ένας πλασματικός, ένας εικονικός 
προϋπολογισμός, τον οποίο εύχομαι τουλάχιστον να εκτελεστεί κατά 60% με 65%. 
Στα έσοδα, από ότι μας είπε ο προϊστάμενος της οικονομικής υπηρεσίας, τα 
βεβαιωθέντα, εισπράχθηκε κι όπως το διαβεβαίωσε η κ. Αρχοντάκη, μόνο γύρω στο 
7%. Με 7% είναι δυνατόν να προσδοκάμε κάτι σε έσοδα για το καλό του δήμου και 
των δημοτών του;  

Η κ. Δήμαρχος πολλές φορές μιλάει για περιστολή δαπανών. Αναγκάζομαι για 
ακόμη μια φορά να πω και να καυτηριάσω το ότι η κ. δήμαρχος ακόμη και σήμερα 
στους χαλεπούς αυτούς καιρούς που όλα τα έσοδα μειώνονται από την πολιτεία, 
κρατάει ακόμα τους οκτώ συνεργάτες της, οι οποίοι κοστίζουν στο δήμο μαζί με τις 
εισφορές γύρω στις 270.000 €. Επίσης έχουμε την ΑΝΑΠΤΥΞΙΑΚΗ την οποία για 
ακόμη μια φορά θα καυτηριάσω ότι δε χρειάζεται. Έχουμε τρεις ορόφους με τριάντα 
τεχνικούς υπαλλήλους στην τεχνική υπηρεσία κι άλλους τόσους στην πολεοδομία 
περίπου και σε άλλες συναρμόδιες υπηρεσίες, οι οποίοι μπορούν να ανταπεξέλθουν 
άνετα στο έργο που επιτελεί η ΑΝΑΠΤΥΞΙΑΚΗ. 110.000,00€ για την 
ΑΝΑΠΤΥΞΙΑΚΗ και 270.000,00€ που πάμε; Πάμε στις 380.000,00€. Η κ. Δήμαρχος 
καμιά περιστολή παρά τις επανειλημμένες αιτιάσεις μας και τοποθετήσεις μας.  

Θα πρέπει κ. Δήμαρχε να βρούμε πηγές εσόδων. Οι πηγές εσόδων, σας το 
είπαμε και πέρυσι, πρώτη πηγή εσόδων είναι η αξιοποίηση της δημοτικής περιουσίας. 
Μας είπατε ότι οργανώσατε το γραφείο δημοτικής περιουσίας, δεν ξέρω αν μέχρι 
τώρα είχαμε κανένα αποτέλεσμα. Έχει τόσες εκτάσεις ο δήμος, μπορεί να τις 
αξιοποιήσει, μπορεί να εγκαταστήσει και να ξεκινήσει να τοποθετεί τα 
φωτοβολταϊκά. Πληρώνει 1.500.000,00 ο δήμος το χρόνο στη ΔΕΗ. Αν τοποθετήσει 
φωτοβολταϊκά σε όλες τις εγκαταστάσεις του δήμου, είτε αυτά είναι σχολεία, είτε 
διάφορες άλλες εγκαταστάσεις, ή ακόμη και σε αγροτεμάχια, θα έχει μεγάλη 
εξοικονόμηση από ηλεκτρικό ρεύμα.  

Αμμοληψίες. Το λέμε ένα χρόνο, θα δούμε, γράφετε φέτος στον 
προϋπολογισμό ότι θα εισπράξετε εξήντα χιλιάδες. Δεν ξέρω με την αμμοληψία της 
Κουλούρας τι γίνεται. Το ρώτησα δυο-τρεις φορές, με απάντησε μια φορά ο 
κ.αντιδήμαρχος ότι δεν μπορούσε να χωροθετηθεί. Υδροηλεκτρικά, θα μπορεί ο 
δήμος να κάνει δικά του υδροηλεκτρικά, εδώ κάνουν ιδιώτες κι έχουν έσοδα από τη 
ΔΕΗ, ο δήμος γιατί δεν κάνει; Ανακύκλωση, ογκώδη αντικείμενα, τουριστική 
ανάπτυξη, από εδώ θα βρείτε λεφτά κ. Δήμαρχε, μην περιμένετε από την πολιτεία να 
σας στείλει λεφτά, κινηθείτε προς την κατεύθυνση να βρείτε πηγές πλούτου, να 
αξιοποιήσετε την περιουσία, να κάνετε διάφορες δραστηριότητες και περιστείλετε τις 
δαπάνες γιατί από τη στιγμή που δε μας δίνονται χρήματα τί τους θέλουμε τόσους 
συμβούλους και την ΑΝΑΠΤΥΞΙΑΚΗ, να κάνουν τί;  

Βοργιαζίδης: Κ.Πρόεδρε, πολύ σύντομα και για να μην επαναλαμβάνουμε 
κάποια πράγματα, ούτως ή άλλως έχει μιλήσει ο κ.Δαούλας σαν υπηρεσιακός 
αρμόδιος και η κ. Αρχοντάκη.  



Πράγματι λείπουν κάποια λεφτά, το είπανε νωρίτερα, βέβαια σε αυτόν τον 
τομέα δε βοηθάει και το κράτος και τι εννοώ δε βοηθάει. Θα σας δώσω ένα 
παράδειγμα. Με τον νόμο 3843 για τις αλλαγές χρήσης, θα το συναντήσουμε και σ’ 
ένα θέμα αργότερα, θα δείτε ότι οι δήμοι χάνουν έσοδα. Τι εννοώ; Το κράτος χαρίζει 
χρήματα στους ιδιώτες και καλά κάνει αν κάνει κάποια κοινωνική πολιτική, αλλά θα 
έπρεπε να φροντίσει αυτά τα χρήματα που χάνουν οι δήμοι από τη μη είσπραξη 
προστίμων με κάποιο τρόπο να τους τα ανταποδώσει. Δε γίνεται αυτό το πράγμα και 
χάνονται έξτρα έσοδα για το δήμο.  

Θα κινηθούμε προς την ίδια κατεύθυνση όπως μίλησε ο κ.Νεστορόπουλος. Το 
πρόβλημα θα είναι διαχρονικό από εδώ και πέρα κατά πάσα πιθανότητα το 2013 τα 
χρήματα που θα έρθουν θα είναι λιγότερα από 2012, αυτό σημαίνει ότι θα πρέπει να 
υπάρξει πολιτική εσαεί από εδώ και πέρα ούτως ώστε να υπάρχουν αυξημένα έξοδα 
από το δήμο.  

Τι μπορεί να σημαίνει αυξημένα έσοδα; Για εμένα σημαίνει εκμετάλλευση 
του αέρα, του νερού, του ήλιου, του υπεδάφους, με όποιον τρόπο γίνεται, αλλά πιο 
συγκεκριμένα για εμένα σημαίνει Δήμαρχε να οριστεί μια πολύ μικρή ομάδα, τώρα 
υπάρχει ευκαιρία και μετά δυο άτομα που έρχονται υπό την εποπτεία ενός αιρετού τα 
οποία θα ψάξουν για κάθε πηγή εσόδων. Αυτό νομίζω πρέπει να είναι ο πρωταρχικός 
στόχος γιατί ο δήμος θα έχει και συνέχεια και η κάθε συνέχεια θα είναι σαφώς 
δυσκολότερη από την προηγούμενη.  

Κάκαρης: Θα μου δώσετε το χρόνο της κ. Σοφρόνωφ, θα συμφωνούσε με 
αυτά που θα πω. Αστειεύομαι φυσικά.  

Συνάδελφοι δυστυχώς οι πολίτες αυτής της χώρας όλοι ζούμε σοκαρισμένοι, 
μουδιασμένοι, όλο αυτό που συμβαίνει, απίστευτα δυσάρεστες εξελίξεις σε όλους 
τους τομείς της ζωής όλων μας, κάτω λοιπόν από αυτές τις συγκυρίες, τις σημερινές, 
τη διάλυση του κράτους, τον εμπαιγμό και το ξεπούλημα των πάντων δυστυχώς δεν 
έχουμε δυνατότητες ούτε τα έσοδα, ούτε τα έξοδα να κατευθύνουμε όπως θα θέλαμε. 
Είναι δραματικές δυστυχώς οι στιγμές, το ένα μνημόνιο διαδέχεται το άλλο, 
ουσιαστικά έχει γίνει στάση πληρωμών, θα έλεγα ότι η εισβολή της πολύ μεγάλης 
φτώχιας είναι γεγονός στη ζωή μας. Αυτό το κράτος με την τεράστια 
αναποτελεσματικότητα, την τεράστια γραφειοκρατία και την πολυνομία δεν μπορεί 
να κάνει απολύτως τίποτα και δυστυχώς αυτό το πληρώνουνε και οι δήμοι.  

Ήθελε η προηγούμενη κυβέρνηση και φυσικά και η τωρινή, ούτως ή άλλως 
μαριονέτες θεωρώ αυτή την κυβέρνηση, να μιλά για αποκεντρωμένη διοίκηση. 
Ευαγγελιζόταν την αποκεντρωμένη διοίκηση, δυστυχώς αυτό που είδαμε μόνο είναι η 
διάλυση των υφιστάμενων και απαραίτητων δομών. Αναφέρθηκε η Δήμαρχος στην 
προσπάθεια που έγινε του ισοσκελισμού εσόδων-εξόδων. Εδώ που φτάσαμε τα 
πράγματα, με αυτόν τον προϋπολογισμό περίπου 68.000.000,00 το ύψος του, εγώ έχω 
να πω ένα μπράβο στην υπηρεσία που μπόρεσε και το κατάφερε. Σε άλλες χρονικές 
στιγμές, όπως αναφέρθηκε κι ο κ.Τσιούντας, θα λέγαμε τα κοινότυπα που λέγονται 
στις συζητήσεις προϋπολογισμού, για ρεαλιστικούς, υλοποιήσιμους, 
αποτελεσματικούς, σε αυτή τη φάση συνάδελφοι το μοναδικό που μπορούμε να 
πούμε είναι το ρεαλιστικός, όμως με μια άλλη έννοια. Το ρεαλιστικός στο ότι 
πραγματικά κινείται στη φτώχια που ζούμε όλοι στην καθημερινότητα μας.  

Είχα χρησιμοποιήσει όπως θυμάστε παλαιότερα και σε αυτή την αίθουσα σε 
σχέση με τις εξελίξεις στην πόλη μας τότε την έκφραση για το Βέροια-κλινικά νεκρή. 
Δυστυχώς συνάδελφοι εκεί έχουν καταντήσει την τοπική αυτοδιοίκηση, τις πόλεις 
μας, τα χωριά μας. Νεκρές και σε ένα νεκρό συνάδελφοι δυστυχώς δεν μπορείς να 
κάνεις πολλά πράγματα, είναι ελάχιστα αυτά που μπορείς να κάνεις. Και σε αυτόν 
τον προϋπολογισμό αλλά και στους μελλοντικούς, για να μη γελιόμαστε, που θα είναι 
ακόμη χειρότερα τα πράγματα, δε θα έχουμε περιθώριο να κάνουμε πολλά.  

Δυστυχώς με τον «Καλλικράτη» τα πάντα υπέστησαν μειώσεις. Μειώσεις και 
εκπτώσεις εκτός από τις επιχορηγήσεις όμως και στα όνειρα και τις ελπίδες όλων των 
πολιτών της χώρας μας. Η υποβάθμιση της ανθρώπινης ζωής και του επιπέδου 
παροχών γιατί ακόμα κι όταν δεν κλείνει μια λακκούβα, είναι υποβάθμιση της 
καθημερινότητας. Το μόνο που μεγάλωσε είναι οι απαιτήσεις της κυβέρνησης από 
τους δήμους, το μόνο που μεγάλωσε είναι η θηλιά στο λαιμό που έσφιξε στους 



δημάρχους και στους δημοτικούς συμβούλους και για να πούμε και κάτι χειροπιαστό 
εδώ στο δήμο μας, το μόνο που μεγάλωσε είναι το τραπέζι το οποίο καθόμαστε.  

Ο «Καλλικράτης» δυστυχώς συνάδελφοι μετουσιώθηκε στον νεκροθάφτη της 
τοπικής αυτοδιοίκησης των πόλεων και των χωριών μας. Είναι τραγικό αυτό που 
ζούμε, δεν μπορεί να μας υποχρεώνει η νομοθεσία να γίνουμε απάνθρωποι, δεν 
μπορεί να υποχρεωνόμαστε από τον νόμο να κάνουμε κατασχέσεις για οφειλές με την 
απειλή πως αν δεν το κάνουμε θα μας καταλογιστούν ποσά. Προεκλογικά η αλήθεια 
είναι ότι πίστευα στον «Καλλικράτη» και το είχα πει σ’ αυτή την αίθουσα πως είναι 
ένα μοντέλο αυτοδιοίκησης που θα δώσει την ικανότητα στις δημοτικές αρχές να 
πετύχουν υψηλούς, αναπτυξιακούς στόχους. Μπορείτε να φανταστείτε πόσο 
προδομένος και πόσο γελοίος αισθάνομαι αυτή τη στιγμή όταν έλεγα κάτι τέτοιο. 
Έλεγα και το πίστευα ότι άξιες και ικανές δημοτικές αρχές με ικανά στελέχη μπορούν 
να καταφέρουν πολλά. Βέβαια έκανα ένα λάθος, έπρεπε να πω ότι κυβερνήσεις με 
άξια, σοβαρά και ικανά στελέχη θα μπορούσαν να υλοποιήσουν αποτελεσματικά τον 
«Καλλικράτη».  

Σήμερα λοιπόν συνάδελφοι θα έλεγα για τους δήμους πως μόνο 
ταχυδακτυλουργοί και μάγοι θα μπορούσαν να καταφέρουν με αυτό το αίσχος που 
συμβαίνει στη χώρα μας. Άκουσα που είπε η Μαρούλα για 55.000,00€ που έστειλαν 
τώρα για το κολυμβητήριο, κρατείστε τα να πάρετε το χλώριο από τώρα για όταν θα 
χρειαστεί, όταν θα γίνει. Σε συνδυασμό λοιπόν με τα επαχθή και ανώφελα μέτρα που 
παίρνει η κυβέρνηση αυτή η κατάσταση στους δήμους διαλύει τις ζωές των 
ανθρώπων. Ειλικρινά συνάδελφοι μου θυμίζει η κατάσταση αυτή την ιστορία με το 
Χότζα και το γαϊδούρι που έλεγε «μα γιατί μου ψόφησε τώρα που έμαθε να μην 
τρώει». Δεν είναι δυνατόν χωρίς να σου δίνουν λεφτά να σου ζητάνε και τα ρέστα 
γιατί ένας δήμος, μια δημοτική αρχή δεν κάνει το α ή το β. Χωρίς την ευθύνη λοιπόν 
της δημοτικής αρχής διαμορφώνεται μια κατάσταση και με τέτοιου είδους 
προϋπολογισμούς δυστυχώς υποβαθμίζεται και αποσταθεροποιείται η 
καθημερινότητα του πολίτη. Αν κάποιος μελετήσει τα στοιχεία, θα καταλάβει οι 
πολιτικοί στόχοι και οι οικονομικές προτεραιότητες που φαίνονται στον 
προϋπολογισμό δεν έχουν σχέση με το συμφέρον των πολιτών. Όχι με την ευθύνη της 
δημοτικής αρχής, μειώνονται από παντού δαπάνες και δυστυχώς μαζί με αυτές και η 
αξιοπρέπεια των δημοτών μας. Με το μαχαίρι στο λαιμό λοιπόν μοιράζουνε ψίχουλα, 
όμως ο λαός δεν είναι σπουργίτια για να ζει με τα ψίχουλα και να αρκείται στα 
ψίχουλα, ανάπτυξη και όραμα δεν μπορεί να γίνει με τα ψίχουλα, δυστυχώς 
συνάδελφοι μαζί με την Ελλάδα και με όλα τα όνειρα που υπήρχαν από τους νέους 
κυρίως έχει πεθάνει και η τοπική αυτοδιοίκηση. Ήταν αδύνατο γιατί αφού νέκρωσαν 
την καρδιά, νεκρώθηκε το κράτος, δεν μπορούσε να μείνει κανένα άλλο όργανο 
ζωντανό όπως είναι οι δήμοι. Θα διαλυθούν σημαντικές δομές, είναι βέβαιο, η 
ανθρώπινη αναξιοπρέπεια ούτως ή άλλως δεν απασχολεί, φτάσαμε από το η Ελλάδα 
ανήκει στους Έλληνες του Ανδρέα Παπανδρέου στο πολύ ωραίο του υπουργού 
οικονομικών πως η χρεοκοπία των Ελλήνων της χώρας είναι διαφορετική από τη 
χρεοκοπία της χώρας. Καταλαβαίνω, διάβασα για το συνάδελφο τον Παύλο τον 
Παυλίδη και τον καταλαβαίνω πως στην επιτροπή οικονομικών είπε πως ψηφίζει μεν 
για να κατατεθεί και ίσως δεν ξέρω αν ισχύει, να το καταψηφίσει ίσως το Δ.Σ. Τον 
καταλαβαίνω απόλυτα με τη μείωση που έχει συμβεί.  

Εγώ θα τον ψηφίσω τον προϋπολογισμό συνάδελφοι γιατί δεν μπορεί να γίνει 
διαφορετικά, όχι γιατί πιστεύω και συμφωνώ με αυτόν, άλλωστε είμαι βέβαιος ότι 
πρώτη και καλύτερη η δήμαρχος είναι αυτή που δε θα ήθελε να βλέπει έναν τέτοιο 
προϋπολογισμό αλλά δυστυχώς το επιβάλλουν οι συνθήκες. Έχω λοιπόν πραγματικά 
μέσα μου ένα συναίσθημα αηδίας και μίσους για τους ανθρώπους που δυστυχώς μας 
κατάντησαν έτσι. Θα ήθελα να μην τον ψηφίσω σαν ένδειξη διαμαρτυρίας, κανείς 
παραγωγικός άνθρωπος δε θα ήθελε να ψηφίσει κάτι τέτοιο. Κλείνοντας να πω 
κ.Πρόεδρε πως ξεχάσατε και θα ήταν καλό ίσως να βάλετε έναν κωδικό στον 
προϋπολογισμό για την αγορά ενός μπρελόκ που θα συγκεντρώσετε όλα τα κλειδιά 
του δημαρχείου, των νομικών προσώπων, όλων των δομών του δήμου και να τα 
στείλετε στην Αθήνα σε αυτούς που μας κατάντησαν έτσι.  

Συνάδελφοι, με μια φράση κλείνω. Καλή ψυχή.  



Χατζηαθανασίου: Μετά την ομιλία του κ.Κάκαρη που μας έθαψε αν και το 
κράτος θάφτηκε από μόνο του πλέον δεν έχει και πολλά κανείς να πει. Μαύρισε η 
ψυχή μας, μαυρίζει κάθε μέρα. Βαρέθηκα να ακούω τη λέξη κορυφαία στιγμή, θα 
έλεγα ότι δεν είναι μια στιγμή η συζήτηση για τον προϋπολογισμό, η σύνταξη του 
προϋπολογισμού,  είναι μια διαδικασία που κρατάει όλο το χρόνο, είναι μια 
διαδικασία που πρέπει να μας έχει σε ετοιμότητα όλο το χρόνο, δεν μπορεί δηλαδή να 
ερχόμαστε εδώ τελευταία στιγμή και να λέμε θα πάρουμε θέση επί των 
προϋπολογιζόμενων κλπ. Όλα τα έργα, όλες οι ενέργειες σχεδιάζονται κατά τη 
διάρκεια του χρόνου, σε αυτή τη διάρκεια του χρόνου η συμμετοχή μας ποια είναι; 
Είναι πραγματικά το τέλος μιας εποχής και η αρχή μιας καινούργιας δραματικής 
εποχής και την τοπική αυτοδιοίκηση για όλο το λαό.  

Καλούμαστε πάλι να διαχειριστούμε όχι φτώχια, φτώχια τη λέγαμε πέρυσι, 
φέτος μπορούμε να την πούμε ένδεια, μπορούμε να την πούμε πείνα, μπορούμε να 
την πούμε με πιο δραματικές κουβέντες τι θα διαχειριστούμε φέτος. Έναν 
προϋπολογισμό που επιτέλους είναι πιο ειλικρινής από τους προηγούμενους κι έτσι 
πρέπει να είναι, να λέμε την αλήθεια στον κόσμο ότι δεν έχουμε λεφτά. Για ποιες 
αιτίες δεν έχουμε λεφτά; Τρεις κατά την άποψη μου. Η μια είναι ότι δεν μπορούμε να 
εισπράξουμε αυτά που μας χρωστούν και βεβαίως κ.αντιδήμαρχε τα έσοδα του δήμου 
δεν αποκαθίστανται με την είσπραξη των προστίμων και δεν είναι η λύση να βρούμε 
έσοδα και να αποκαταστήσουμε την οικονομική μας δυσπραγία από τα πρόστιμα. 
Καλά έκανε και τα χάρισε. Το είπατε κι εσείς καλά έκανε και τα χάρισε αλλά κακώς 
το αναφέρετε ότι είναι μια πηγή εσόδων. Αν τα πρόστιμα μπαίνουν, μπαίνουν για να 
βελτιώσουν την ποιότητα ζωής, όχι για να αυξήσουμε τα έσοδα μας.  

Ανείσπρακτες λοιπόν υποχρεώσεις προς το δήμο, σ’ αυτές έχουμε συμμετοχή 
και ευθύνη εμείς; Εδώ Δήμαρχε έχουμε συμμετοχή κι ευθύνη, η γραφειοκρατία, η 
ανικανότητα όλων των δομών των δήμων να μην ανταποκριθούν σε αυτή την 
υποχρέωση δεν είναι μια ευθύνη; Δε φταίει ο «Καλλικράτης» φίλτατε Γιώργο, εγώ 
εξακολουθώ να υποστηρίζω ότι η διοικητική μεταρρύθμιση ήταν αναγκαία. 
Εξακολουθώ να πιστεύω, δε φταίει ούτε ο «Καλλικράτης», ούτε οι καρέκλες, ούτε τα 
τραπέζια, αλλά φταίνε αυτοί που όρισαν τον τρόπο εφαρμογής του «Καλλικράτη» με 
την ένδεια, με τη συνεχή περικοπή. Αυτή είναι η πολιτική τοποθέτηση Δήμαρχε, 
καλείστε σε μια πάρα πολύ δύσκολη εποχή να παίζετε το δήμαρχο, δε θα ήθελα να 
είμαι στη θέση σας, ούτε και στη θέση του κ.Δαούλα να συντάξει προϋπολογισμό 
κάτω από αυτές τις συνθήκες.  

Η δεύτερη λοιπόν αιτία που ο προϋπολογισμός πάσχει είναι ότι δεν 
μπορέσαμε να ανταποκριθούμε σε έργα που είναι πραγματικά επιδοτούμενα από 
ευρωπαϊκά προγράμματα. Έχουμε συμμετοχή ευθύνης εδώ; Έχει συμμετοχή ευθύνης 
αυτό το κράτος το γραφειοκρατικό το οποίο έγινε στα μέτρα αυτών που μας 
κυβέρνησαν τα τελευταία σαράντα χρόνια; Έχουμε κι εμείς ευθύνη. Να αναφέρω το 
παράδειγμα που αναφέρατε κ. Γεωργιάδου. Πέντε χρόνια παλεύουμε δυο 
εκατομμύρια εγκεκριμένο κονδύλι, δύο ή τρία; Τρία είναι. Τρία εκατομμύρια 
εγκεκριμένο κονδύλι δεν μπόρεσε να προωθηθεί από δικές μας αδυναμίες. Δεν 
μπορέσαμε και δεν πήραμε χαμπάρι πότε το δασαρχείο αποφάσιζε π.χ. ότι είναι 
δασική έκταση έτσι ώστε να κάνουμε ένσταση για να προχωρήσει το έργο. Δε φταίνε 
μόνο οι άλλοι, φταίμε κι εμείς. Κάποτε το δάχτυλο πρέπει να το γυρίζουμε και προς 
τον εαυτό μας.  

Η τρίτη αιτία που τα έσοδα των δήμων είναι αυτά που είναι κατά 20% 
μειωμένα, είναι οι μειωμένοι αυτοτελείς πόροι. Ένα κράτος που δεν νοιάζεται για την 
τοπική αυτοδιοίκηση, ένα κράτος με ανθρώπους οι οποίοι βγαίνουν σήμερα να 
ασκούν κριτική, μεγάλα στελέχη, τα ξέρετε, να ασκούν κριτική για το έργο που οι 
ίδιοι άσκησαν τα τελευταία χρόνια. Και πολύ σωστά ένας βουλευτής είπε πάω να 
υποδεχτώ τον τάδε στο αεροδρόμιο, υπουργός εν ενεργεία ακόμα γιατί έλειπε δυο 
χρόνια ασκώντας κριτική τώρα. Αυτοί λοιπόν είναι η κατάντια, αυτοί οδήγησαν τον 
«Καλλικράτη» στην αποτυχία, δε φταίει ο «Καλλικράτης» επομένως, είναι αναγκαία 
η διοικητική μεταρρύθμιση.  

Λέω λοιπόν κλείνοντας Πρόεδρε, για να αλλάξει το πολιτικό σκηνικό και να 
ξεφύγουμε από το παρασκήνιο και τη ρεμούλα, οφείλει να αντιληφθεί όλος ο κόσμος 



ότι η αποκέντρωση στην ουσιαστική της μορφή που αφορά την τοπική αυτοδιοίκηση, 
εδώ λείπει η κ. Σοφρόνωφ για να διαφωνήσει μαζί μου και να υπάρξει αντίλογος, η 
διοικητική αποκέντρωση λοιπόν, η αποκέντρωση η ουσιαστική με την οικονομική 
αποκέντρωση με αρμοδιότητες στην τοπική αυτοδιοίκηση θα δώσει και λύση και στη 
γραφειοκρατία αλλά και στη διαφάνεια αλλά ακόμα και (Στο σημείο αυτό γίνεται 
αλλαγή μαγνητοφώνησης της επόμενης πλευράς κασέτας) 

Γκαμπέσης: Η εικόνα που βλέπουμε σήμερα στην αίθουσα να απουσιάζουν 
τόσοι πολλοί συνάδελφοι, στην κορυφαία όπως είθισται να λέγεται αυτή συνεδρίαση, 
ίσως να οφείλετε και στο ότι ενώ όλοι μας επί σειρά ετών είχαμε συνηθίσει ότι οι 
συνεδριάσεις γίνονται κάθε Δευτέρα και επομένως όλοι μας πριν τις γιορτές πολύ 
λογικό θα μπορούσαμε να απουσιάζουμε την Τετάρτη δυο μέρες τρεις πριν τις 
γιορτές έγινε κι αυτή τη φορά Τετάρτη.  

Θεωρώ ότι και το προεδρείο έχει συμμετοχή σε αυτή την εικόνα που 
παρατηρείται σήμερα διότι πρέπει να έχουμε όλοι μας την πληροφόρηση έγκαιρα το 
πότε θα γίνονται οι συνεδριάσεις των Δ.Σ. και μάλιστα αυτών των ειδικών 
συνεδριάσεων που ήταν τουλάχιστον οι πιο δυνατές, ισχυρές συνεδριάσεις όλης της 
χρονιάς που δείχνανε, σηματοδοτούσαν το μέλλον του δήμου μας για την επόμενη 
χρονιά. Το λέω σαν υποσημείωση καταρχήν, γιατί θεωρώ ότι όλοι όσοι συμμετέχουμε 
σ’ αυτή την αίθουσα είμαστε υπεύθυνοι, ζούμε τις αγωνίες των συμπολιτών μας και 
επομένως είναι φυσικό και λογικό κανένας να μην υπεκφεύγει αυτών των 
συνεδριάσεων, αλλά προφανώς κάτι φταίει και αυτό εγώ νομίζω ότι ανήκει σε ένα 
μέρος και στο προεδρείο. Κ.Πρόεδρε, πρέπει να γνωρίζουμε για να μην υπάρχουν 
τέλος πάντων άλλοθι, να το πω διαφορετικά.  

Όλη η Ελλάδα και έρχομαι τώρα στο θέμα που νομίζω θα αρχίσει να τρέχει ο 
χρόνος από τώρα, γιατί το άλλο είχε να κάνει με τη διαδικασία της υποσημείωσης. 
Όλη η Ελλάδα λοιπόν αναστενάζει κάτω από τα δυσβάσταχτα φορολογικά μέτρα τα 
οποία ζούμε όλες οι οικογένειες κάτω από ανεργία, κάτω από όλα αυτά τα 
προβλήματα που πολλές φορές βλέπουμε ακόμη και μικρά παιδιά, από ό,τι 
διαβάζουμε και βλέπουμε στα Μ.Μ.Ε., να λιποθυμούν στα σχολεία επειδή είναι 
υποσιτισμένα. Στο στρατό έφτασαν στο σημείο να μπαίνουν στο συσσίτιο οι ένστολοι 
και πολλά άλλα. Εμείς λοιπόν που ζούμε αυτή τη φτώχια δίπλα μας, ο καθένας από 
εμάς νομίζω, άκουσε διάφορους γονείς να λέει: «έκοψα το παιδί μου από τα αγγλικά, 
από τα γαλλικά ή έκοψα από τον αθλητισμό γιατί δεν τα βγάζω πέρα» και είναι 
σκληρό αλλά πραγματικό αυτό το γεγονός. Εμείς σ’ αυτή την οικονομική συγκυρία 
που όλες οι οικογένειες κάνουμε τα πάντα συμμαζεύοντας τα οικονομικά μας για να 
μπορέσουμε να τα βγάλουμε πέρα, βλέπουμε έναν οικονομικό προϋπολογισμό ο 
οποίος αν μη τι άλλο δε συμβαδίζει κατά τη γνώμη μου, με την οικονομική 
κατάσταση που ζει η πατρίδα μας. Δεν κάνει οικονομία σε βασικά πράγματα. 
Αναφέρθηκε προηγούμενα συνάδελφος για τους υπερβολικά πολλούς συνεργάτες της 
Δημάρχου. Θα έλεγα γιατί να μην έχουμε και  λιγότερους αντιδημάρχους και 
λιγότερες αμειβόμενες θέσεις μέσα στη δράση του δήμου και όλα αυτά να δείξουν το 
καλό παράδειγμα προς τους συνδημότες μας ότι πράγματι είμαστε ένας δήμος ο 
οποίος σκέφτεται ότι πρέπει να συνδράμουμε κι εμείς με τον όποιο τρόπο στην 
οικονομική, καλύτερη βελτίωση των οικονομικών του δήμου. Ενός δήμου ο οποίος 
από ότι ξέρουμε χρωστάει πάνω από 5.500.000,00 € από προηγούμενες χρήσεις, ένας 
δήμος ο οποίος έχει μέσα σε ένα μη ρεαλιστικό προγραμματισμό του, ακόμη το 
κολυμβητήριο της Ελιάς με 4.500.000,00-5.000.000,00 € το οποίο ένας ρεαλιστικός 
προϋπολογισμός θα έλεγε ότι το απεντάσσουμε, δεν το θέλουμε γιατί και αύριο να 
μας το δίνανε δε θα είχαμε τη δυνατότητα να το λειτουργήσουμε.  

Όταν υπάρχουν μέσα στον προϋπολογισμό 50.000,00€ με μείωση 50% για να 
λειτουργήσει άκουσον-άκουσον, ένα μεταπτυχιακό τμήμα της Μαθηματικής και τι 
όφελος θα έχει η Βέροια με τα μαθηματικά που θα έρθουν; Θα μείνει ένας 
μεταπτυχιακός φοιτητής στη Βέροια; Δε θα μείνει. 50.000,00€ όμως θα φύγουν και 
μπράβο στη μείωση που έβαλε η κ. Αρχοντάκη γιατί ήταν 100 και το έβαλε 50. Η 
αντιπλημμυρική μελέτη του Τριποτάμου είναι γραμμένη δυο φορές. Δυο φορές 
δηλαδή θα κάνουμε αντιπλημμυρική μελέτη; Είναι εδώ πέρα στο πρόγραμμα δυο 
φορές γραμμένη, λάθος. Όλα αυτά τα λάθη εμείς τα είδαμε σε μισή ημέρα ενώ για να 



μπορέσει να εκσυγχρονιστεί, να ορθολογιστεί, να ισοσκελιστεί ο προϋπολογισμός, 
ίσως να υπάρχουν κι άλλα λάθη.  

Δήμαρχε, κύριοι συνεργάτες οι οποίοι ασχοληθήκατε με τον προϋπολογισμό, 
νομίζω αυτός ο προϋπολογισμός είναι ένα δείγμα γραφής το ότι δεν συμπλέουμε με 
την πραγματικότητα. Εκτός από τα πάγια έξοδα και τα αναγκαία που έχουν να 
κάνουν με τις μισθοδοσίες, πρέπει να ξαναχτιστεί από μηδενική βάση, να βάλουμε 
λίγα ρεαλιστικά έργα τα οποία θα τα κυνηγήσουμε και να μην είναι αυτή η εικόνα η 
οποία αν μη τι άλλο δείχνει ότι δεν έχουμε καμιά μα καμιά επαφή με την 
πραγματικότητα.  

Είναι ένας μη υλοποιήσιμος, μη ρεαλιστικός, χωρίς προοπτική κι αν λάβει 
κάποιος υπόψη του ότι δίπλα υπάρχει φτώχια, είναι ένα μνημείο απαισιοδοξίας, είναι 
ένα μνημείο το οποίο αυτοί που θα κληθούν να το υλοποιήσουν νομίζω ότι δεν είναι 
σε καλή ψυχολογική κατάσταση γιατί εν γνώσει τους αυτοί που θα τους ψηφίσουν, 
ξέρουν ότι ψηφίζουν έναν προϋπολογισμό ο οποίος δεν οδηγεί πουθενά.  

Πρέπει να σκεφτούμε και κάτι άλλο. Σήμερα μιλάμε όλοι ότι υπάρχει φτώχια, 
υπάρχει μεγάλη οικονομική αδυναμία όλων μας και του δήμου. Θα κάνω μια 
υποθετική ερώτηση προς όλους. Φαντάζεστε συνάδελφοι πως θα είναι του χρόνου 
τέτοια εποχή τα πράγματα; Πόσο η φτώχεια θα είναι δίπλα μας και μέσα στα σπίτια 
μας και τις οικογένειες μας; Εμείς τι πρέπει να περιμένουμε, να περάσουμε όλη τη 
διαχειριστική χρονιά αυτή με αυτόν τον ψεύτικο προϋπολογισμό και του χρόνου να 
έχουμε μνημόσυνο; Καταψηφίζω τον προϋπολογισμό και βάζω το εξής ερώτημα. 
Είναι ευκαιρία για τη δημοτική αρχή να γίνει πιο ρεαλιστική για να μην έχουμε του 
χρόνου τέτοιο καιρό αντί για προϋπολογισμό μνημόσυνο επί του προϋπολογισμού.   

Μιχαηλίδης: Κ.Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι σε άλλες περιπτώσεις, 
σε άλλες χρονιές θεωρώ ότι αυτή η μορφή της κουβέντας θα είχε μια βάση και μια 
σοβαρότητα, γιατί τότε θα μπορούσαμε να μιλήσουμε για άλλες εποχές με άλλα 
οικονομικά μεγέθη και με άλλα δεδομένα. Έχουν αλλάξει τα πράγματα πάρα πολύ 
και βέβαια αντιλαμβάνομαι ότι ενδεχομένως αν ήμουν εγώ στα απέναντι έδρανα να 
έλεγα αυτά που λένε κι οι συνάδελφοι μου, όπως επίσης κι αυτοί αν ήταν σήμερα εδώ 
πέρα θα λέγανε αυτά που πρέπει να πούμε εμείς. Όμως το μόνο σίγουρο σε κάθε 
περίπτωση είναι ότι είτε κάθεσαι από εδώ είτε κάθεσαι από εκεί, έχουμε να κάνουμε 
με ένα θλιβερό φαινόμενο το οποίο το δείχνουν και τα νούμερα από μόνα τους, όταν 
ο προϋπολογισμός υπολείπεται από τον περσινό κατά τουλάχιστον 20%.  

Έχει γίνει ανάλυση από συναδέλφους που έχουν μιλήσει πιο πριν σχετικά με 
την κατάσταση η οποία επικρατεί, δε θα μπω σε αυτή τη λογική να πω αυτά τα 
πράγματα να μην επαναληφθώ και να μη φάω το χρόνο σας, αυτό όμως που θέλω να 
πω και το ξέρουμε όλοι μας είναι ότι εκ των πραγμάτων βιώνουμε και είμαστε 
πεπεισμένοι ότι ζούμε μέσα σε μια μίζερη πραγματικά κατάσταση και με αυτόν τον 
προϋπολογισμό ο οποίος εκ των πραγμάτων μας αναγκάζει αυτή τη μιζέρια μας να τη 
διαχειριστούμε. Σε άλλες περιπτώσεις λέγαμε ότι ο προϋπολογισμός είναι ο 
καθρέφτης, η πυξίδα, είναι λοιπόν μια πυξίδα αναφοράς η οποία θα μας δείξει το 
δρόμο.  

Θεωρώ ότι αυτός ο προϋπολογισμός θα μας δείξει μεν το σωστό δρόμο αλλά 
με πολύ μεγάλη καθυστέρηση. Είναι προφανές ότι αναγκάστηκε η διοίκηση και η 
υπηρεσία να καταθέσει έναν τέτοιο προϋπολογισμό με τέτοια μειωμένα στοιχεία, 
όταν εκ των πραγμάτων παραδέχτηκε ο οικονομικός διευθυντής ότι κούμπωσε ή 
ισοσκελίστηκε ο προϋπολογισμός την τελευταία στιγμή, όταν είναι ένας 
προϋπολογισμός ο οποίος λειτουργεί για να δημιουργηθεί αυτό το έντυπο το οποίο 
πήραμε κάτω υπό καθεστώς πίεσης, που αυτό προέρχεται είτε από τις εγκυκλίους των 
υπουργείων, είτε από τις Κ.Υ.Α., είτε από άλλα έγγραφα τα οποία οδηγούν και λένε 
το πως πρέπει να γίνει ο προϋπολογισμός, λες και ο προϋπολογισμός της χώρας έγινε 
βασιζόμενος σε αυτές τις λογικές. Όταν λοιπόν σε βάζει ως προτεραιότητα να 
πληρωθούν παλιές οφειλές κι ουσιαστικά σε εξαναγκάζει να μην κάνεις κανένα 
καινούργιο έργο, όταν σε οδηγεί ουσιαστικά σε έναν απίστευτο αγώνα δρόμου να 
εισπράξεις χρήματα όταν ο κόσμος δεν έχει χρήματα να σου δώσει, όταν η ΣΑΤΑ 
είναι μειωμένη, οι ΚΑ μειωμένοι, το ΕΣΠΑ  ακόμη δεν έχει ανοίξει κι όταν τα ίδια 
έσοδα τα οποία είναι απαραίτητη προϋπόθεση για να μπορέσεις να υλοποιήσεις αυτόν 



τον προϋπολογισμό είναι εκ των πραγμάτων μειωμένα, τότε λοιπόν εξαναγκάζεσαι εκ 
των πραγμάτων να κάνεις αυτό που κάνει κάθε νοικοκυριό. Γιατί αν μιλάμε για 
ανάπτυξη, θα πρέπει αν πείσουμε τον εαυτό μας όλοι ψεύτικα ότι το κάθε νοικοκυριό 
σήμερα, η κάθε οικογένεια οικονομικά προσδοκά στο να κάνει ανάπτυξη το σπίτι της. 
Δεν μπορεί να κάνει ανάπτυξη γιατί έχει συρρικνωθεί το οικογενειακό εισόδημα σε 
πάρα πολύ μεγάλο βαθμό. Άρα λοιπόν εμείς πως ζητούμε να κάνουμε ανάπτυξη; Κι 
εγώ λέω ότι αυτός ο προϋπολογισμός δεν είναι αναπτυξιακός, το λέω εγώ και δεν 
μπορεί να γίνει αναπτυξιακός γιατί έχουν συρρικνωθεί πάρα πολύ τα έσοδα από την 
κεντρική διοίκηση αλλά και έχει κλείσει η στρόφιγγα των εσόδων από τους 
συνδημότες μας. Άρα λοιπόν προφανέστατα και δεν είναι αναπτυξιακός όπως δεν 
μπορεί να είναι αναπτυξιακό κανένα ελληνικό νοικοκυριό σήμερα.  

Αυτό όμως που είναι αληθινό είναι ότι ο πλασματικός προϋπολογισμός εκ των 
πραγμάτων είναι πλασματικός όπως είναι πλασματικός ο κάθε προϋπολογισμός κάθε 
δήμου, όχι μόνο ο φετινός αλλά και κάθε άλλης χρονιάς και αυτό γιατί ρεαλιστικός 
είναι ο προϋπολογισμός όχι μόνο αυτός που υλοποιείται αλλά που υλοποιείται χωρίς 
καμιά τροποποίηση. Αυτός ο προϋπολογισμός επιδέχεται και θα δεχτεί πάρα πολλές 
τροποποιήσεις εκ των πραγμάτων κι ο κ.Γιαννουλάκης είχε αναφέρει πριν ότι από την 
ΚΕΔΕ έχουν αναφέρει ότι θα δώσουν παραπάνω χρήματα. Είναι ένας λόγος να γίνει 
τροποποίηση του προϋπολογισμού αυτού, και άλλοι πολλοί λόγοι.  

Άρα λοιπόν εμείς νομίζουμε εδώ μέσα αγαπητοί συνάδελφοι ότι 
κοροϊδεύουμε την έννοια του προϋπολογισμού αλλά τελικά ο προϋπολογισμός γελάει 
μαζί μας. Αυτό το έντυπο του προϋπολογισμού δεν είναι αυτό το οποίο θέλαμε, αλλά 
ουσιαστικά κι εδώ πρέπει να το συμφωνήσουμε όλοι, από όλες τις πτέρυγες είναι ότι 
τελικά κατατίθεται αυτό το οποίο μπορούσαμε να κάνουμε, με όλες τις δυσκολίες,. 
Ίσως να είναι ο δυσκολότερος προϋπολογισμός ο οποίος υπάρχει από την ιστορία του 
δήμου, τουλάχιστον αυτό βιώνω εγώ. Θέλω να πω εν κατακλείδι και να κλείσω την 
πρωτομιλία μου ότι ζητούμε οράματα και αγωνίες για το μέλλον και αναπτυξιακά 
πλάνα σε έναν προϋπολογισμό ο οποίος ουσιαστικά είναι μια βάρκα που είναι δεμένη 
κι εμείς βαράμε κουπί ανελέητα.  

Γιαννουλάκης: Συνεχίζοντας την τοποθέτηση μου Πρόεδρε, θα ήθελα να 
αναφερθώ σε ένα ακόμη σημείο του προϋπολογισμού το οποίο αγγίζει τα όρια της 
απόρριψης. Λέει η οδηγία του υπουργείου, όλες οι απλήρωτες υποχρεώσεις, δεν ξέρω 
είναι κάποιος εδώ, ο κ.Δαούλας, η κ. Αρχοντάκη, μπορεί να απαντήσει, όλες οι 
απλήρωτες υποχρεώσεις παρελθόντων ετών εγγράφονται στο αντίστοιχο είδος εξόδου 
της κατηγορίας 81. Εδώ σε αυτό το είδος εξόδου υπάρχουν τέσσερα εκατόν ογδόντα 
πέντε, ποσό ίσο με το σύνολο των υποχρεώσεων εγγράφεται στο σκέλος των εσόδων, 
σ’ αυτό το σκέλος έχει γραμμένα λιγότερα από ό,τι έχει στα έξοδα και φοβάμαι 
μήπως αυτό μας δημιουργήσει πρόβλημα στον προϋπολογισμό. Στην εγκύκλιο του 
υπουργείου μιλάει ότι οι απλήρωτες υποχρεώσεις των παρελθόντων ετών 
εγγράφονται στο αντίστοιχο είδος εξόδου 81 κι εκεί έχετε εγγράψει τέσσερα εκατόν 
ογδόντα πέντε. στα έξοδα. Στο αντίστοιχο σύνολο των υποχρεώσεων που έπρεπε να 
είναι το ίδιο, εγγράφετε ένα τριακόσια στα έσοδα. 

Δαούλας: Όταν δεν υπάρχει χρηματικό υπόλοιπο βάζεις όσο υπόλοιπο έχεις κι 
από εκεί και πέρα συμπληρώσαμε με άλλα έσοδα. Δεν επαρκούσε το χρηματικό 
υπόλοιπο για να καλύψουμε το σύνολο των υποχρεώσεων. Γι’ αυτό και αποτυπώνεται 
αυτή η εικόνα.  

Γιαννουλάκης: Δε με ικανοποιεί η απάντηση σας κ.διευθυντά, γιατί έχετε 
άλλους κωδικούς που μπορείτε να πάρετε λεφτά για να το ισοσκελίσετε. 

Δαούλας: Μα όταν δεν υπάρχει χρηματικό υπόλοιπο για να μεταφέρουμε στην 
επόμενη χρήση υποχρεωτικά θα βάλουμε άλλα έσοδα που προσδοκούμε να 
εισπράξουμε, λογικό δεν είναι; Και όταν στα χρέη μας, έχουμε να εισπράξουμε 
τετρακόσια σαράντα χιλιάρικα από το πρόγραμμα «Θησέας» που είναι λογαριασμοί 
απλήρωτοι, που αυτή τη στιγμή δεν ήρθαν χρήματα, γύρω στα εξακόσια χιλιάρικα 
από ΣΑΤΑ, όλα αυτά κάποια στιγμή τα βάλαμε σε άλλους κωδικούς γιατί τα 
προσδοκούμε σαν έσοδα και δεν τα έχουμε σα χρηματικό υπόλοιπο γι’ αυτό και 
υπάρχει αυτή η διαφορά.  



Γιαννουλάκης: Εγώ διαβάζω τι λέει η οδηγία, από εκεί και πέρα αν υπάρξει 
πρόβλημα εσείς έχετε την ευθύνη. Δήμαρχε είπατε ότι θέλετε να είστε προσγειωμένη 
με τη γενική κατάσταση στην πραγματικότητα, όμως την πραγματικότητα αυτή που 
ζούμε σήμερα έπρεπε να την παρουσιάσετε και πριν τις εκλογές στους δημότες μας, 
στην προεκλογική περίοδο. Σήμερα όλοι τους αισθάνονται ότι τους έχετε ξεγελάσει. 
Από το 2009 ξεκίνησε η κρίση κ. Δήμαρχε, το 2010 έγινε το μνημόνιο. Είχα πει και 
στην αρχή της τοποθέτησης μου ότι μια από τις κορυφαίες συνεδριάσεις είναι και ο 
απολογισμός ενός προϋπολογισμού. Δυστυχώς τα τελευταία χρονιά κ. Δήμαρχε τον 
αποφεύγετε και τον αποφεύγετε συνειδητά τον απολογισμό κι ενώ είχατε δεσμευτεί 
σε ερώτηση μου πέρυσι πριν τις εκλογές πότε θα κάνετε δημόσιο απολογισμό, με 
είχατε απαντήσει ότι δεν τον κάνω να μη θεωρηθεί προεκλογική φιέστα, θα τον κάνω 
μετά τις εκλογές, ενώ είχατε προκληθεί να γίνει πριν τις εκλογές. Φέτος πάλι στη 
συζήτηση του ισολογισμού σας είπα πότε θα κάνετε δημόσιο απολογισμό και 
δεσμευτήκατε ότι θα τον κάνετε μέχρι το τέλος Νοεμβρίου. Ούτε φέτος είδαμε να 
κάνετε δημόσιο απολογισμό, μπορεί κάποιος να κοροϊδεύει έναν άνθρωπο για πάντα, 
μπορεί να κοροϊδεύει τους πολλούς για μια φορά, αλλά δεν μπορεί να τους κοροϊδεύει 
για πάντα κ. Δήμαρχε.  

Αυτός ο προϋπολογισμός δεν αποτελεί έκπληξη για εμένα, κάπως έτσι τον 
περίμενα, πλασματικό με αλχημείες και τρικ, να εμφανίζεται ισοσκελισμένος αλλά 
φαντάζομαι να μην αποτελεί έκπληξη και για τους συμπολίτες μας. Κλείνοντας για να 
τοποθετηθώ και για την ψήφο μου, την επιεικέστερη ψήφο που μπορώ να δώσω είναι 
να ψηφίσω τις ανελαστικές δαπάνες κι όλα τα υπόλοιπα λευκό λόγω της κατάστασης 
που υπάρχει. 

Νεστορόπουλος: Συνεχίζοντας από την προηγούμενη πρωτομιλία μου για να 
ολοκληρώσω την τοποθέτησή μου, θέλω να πω ότι πρέπει να κινηθεί ο δήμος ούτως 
ώστε να ολοκληρώσει το γενικό πολεοδομικό σχέδιο που είναι ένα μέσο ανάπτυξης. 
Χαίρομαι που άκουσα τον κ.Βοργιαζίδη ότι ο δήμος θα κινηθεί από τη νέα χρονιά 
στο να εισρεύσουν έσοδα στο δήμο αξιοποιώντας τις ανανεώσιμες πηγές ενέργειας. 
Θέλω να επικεντρωθώ πάλι στα έργα που ρώτησα και θέλω να κάνω κριτική σε 
ορισμένα από αυτά. Στο βρεφονηπιακό σταθμό της Κυψέλης στο χρόνο που μας 
πέρασε δεν έγινε τίποτε απολύτως. Στην οδό Μανδηλαρά στην Πιερίων, 
προσπαθήστε με νύχια και με δόντια να κρατείσετε τη σύμβαση αυτή ούτως ώστε το 
τμήμα αυτό της Πιερίων να ολοκληρωθεί κ. Δήμαρχε, μια που μας είπατε ότι έχετε 
ενημέρωση ότι θα έχουμε νέα χρηματοδότηση του «Θησέα».  

Το RΟΜ, το πρόγραμμα αυτό το οποίο εγκρίθηκε στο δήμο μας από το 2009, 
κι όπως είπε και ο κ.Χατζηαθανασίου, δυστυχώς να μη γίνω μάντης κακών, πολύ 
φοβάμαι ότι θα απενταχθεί αυτό γιατί δεν είστε ικανοί από το 2009 μέχρι σήμερα να 
βρείτε ένα χώρο και να αξιοποιήσετε αυτό το ποσό των 290.000,00 €. Ενώ εμείς στο 
Δήμο Απ.Παύλου 432.000,00 € τις αξιοποιήσαμε στον οικισμό της Κουλούρας. Το 
ίδιο θέλω να σας πω και για την κατασκευή των μεταλλικών κερκίδων στο γήπεδο 
του Αγίου Γεωργίου, το ίδιο για την αντικατάσταση αμιαντοσωλήνων στο Δ.Δ. 
Πατρίδας.  

Κινηθείτε. Είναι εγκρίσεις, είναι χρηματοδοτήσεις από το 2009 και 2010 και 
μέχρι σήμερα ακόμη δυστυχώς δεν έχουν δημοπρατηθεί. Επίσης χαίρομαι που 
άκουσα ότι μπορεί ξανά να γίνει νέα μελέτη και ξανά να δημοπρατηθεί το ενταγμένο 
στο «Θησέα» έργο για το οποίο έγινε διάλυση της σύμβασης, για τον ταμιευτήρια 
υδατοδεξαμενής για την άρδευση στο Δ.Δ. Δασκίου κι εύχομαι να πάνε όλα καλά. 
Επίσης για τα 70.000,00€ που δεν υπογράφηκε η σύμβαση ακόμα μεταξύ του δήμου 
και του αναδόχου για τις επιμετρήσεις του έργου αυτού που δυστυχώς έχουν ευθύνη 
πολλοί και ο δήμος μέχρι σήμερα δεν κατέθεσε καμιά μήνυση κατά παντός 
υπευθύνου για την απώλεια αυτού του έργου και τα χρήματα που έχει πληρώσει ο 
δήμος ενώ το έργο δεν έχει εκτελεστεί κι αφορά την οδική σύνδεση Κάτω Βερμίου με 
τον οικισμό Άνω Βερμίου.  

Επίσης για τις χρηματοδοτήσεις του «Θησέα» που όπως είπα και στις 
ερωτήσεις μου, το ποσό των 230.000,00 € μεριμνήστε να γίνει παράταση του 
«Θησέα» γιατί αν δεν γίνει θα εξαναγκαστεί ο δήμος να πληρώσει από ιδίους πόρους 



τις 230.000,00 €, γιατί μέχρι σήμερα ενώ είχατε την ευθύνη ενός έτους του δήμου δεν 
ολοκληρώσατε τις μελέτες αυτές που αναφέρονται.  

Ενεργοποιηθείτε κ. Δήμαρχε τόσο εσείς όσο και όλοι οι άλλοι οι αιρετοί κι 
ενεργοποιείστε και τους υπαλλήλους του δήμου. Δε βλέπω ένα έργο καινούργιο, κάτι, 
οτιδήποτε, τίποτε στο νέο τεχνικό πρόγραμμα. Είχαμε αγορά οικοπέδου για 
νεκροταφεία, έθεσα επανειλημμένως ερωτήσεις. Τα νεκροταφεία έχουν γεμίσει, δε 
χωράει τίποτα άλλο πλέον. Δεν προγραμματίζετε; Γιατί μια αγορά ενός αγροτεμαχίου 
για ίδρυση νέων κοιμητηριών θέλει μια διαδικασία πέντε ετών περίπου μέχρι τη 
μετεγκατάσταση τους. Τι γίνεται, δεν ενδιαφέρεστε; Τουλάχιστον να αγοράσουμε 
μόνο το χωράφι σε πρώτη φάση. Υπήρχαν και χρήματα που φέραμε από το Δ. 
Απ.Παύλου για τη χρήση αυτή. 30.000,00€ με απόφαση Δ.Σ. μετά από εκποίηση 
κάποιων οικοπέδων μέσα στο Μακροχώρι.  

Δε βλέπουμε καμιά σχολική εγκατάσταση, τίποτε, καμιά επέκταση πουθενά. 
Είχα αναφερθεί για τις επεκτάσεις στο Μακροχώρι, που θέλουν το 1ο δημοτικό, το 1ο 
νηπιαγωγείο, δε χωράνε τα παιδιά. Τα προβλήματα που αντιμετωπίζουμε στην πόλη 
της Βέροιας, τα ίδια προβλήματα υπάρχουν και στο Μακροχώρι. Η Κουλούρα δεν 
έχει νηπιαγωγείο, δεν πρέπει να κινηθείτε προς την κατεύθυνση αυτή; Δε βλέπω 
τίποτε απολύτως. Μια ασφαλτόστρωση να γίνει προς τις βοοτροφικές μονάδες. Ο 
βοοτροφικός σύλλογος του δήμου μας ζητάει, οι άνθρωποι αναπτύσσονται, 
παράγουν, φέρνουν χρήμα στον τόπο μας κι εμείς δεν είμαστε ικανοί και άξιοι να 
ασφαλτοστρώσουμε ένα δρόμο. Θα αναγκαστώ κ.Πρόεδρε δυστυχώς για άλλη μια 
χρονιά να ψηφίσω μόνο τις ανελαστικές δαπάνες του προϋπολογισμού και να ψηφίσω 
λευκό σε όλες τις άλλες δαπάνες. Ευχαριστώ.  

Βοργιαζίδης: Κ.Πρόεδρε δυο τρία πραγματάκια θέλω να πω. Κάθε φορά 
ακούμε για τους ειδικούς συνεργάτες και την ΑΝΑΠΤΥΞΙΑΚΗ. Εγώ κάποια στιγμή 
είπα και το ξαναλέω στους κυρίους συναδέλφους, μπορούν να ρωτήσουν και να 
μάθουν τι προσφέρει ο κάθε ειδικός συνεργάτης, ποιο είναι το κόστος του, ή για την 
ΑΝΑΠΤΥΞΙΑΚΗ ποιο είναι ακριβώς το έργο της, τι συμβάσεις κάνει κλπ και μετά 
να κρίνουν και να πουν ότι ναι έχετε πολλούς ειδικούς συνεργάτες ή πρέπει η 
ΑΝΑΠΤΥΞΙΑΚΗ να κλείσει. Υπάρχουν οκτώ, θα μπορούσαν να υπάρχουν και 
δεκαοκτώ, σημασία έχει τι έργο παράγουν κι όχι ο αριθμός τους.  

Όσον αφορά σε κάτι που αναφέρθηκε ο κ.Γιαννουλάκης για την πιστοποίηση 
παιδικών χαρών. Η πιστοποίηση παιδικών χαρών μπήκε στο παράρτημα και 
προφανώς είναι κάτι το οποίο θα είναι προτεραιότητά μας και θέλουμε να κάνουμε 
και βέβαια τονίζουμε ότι αυτό, η πιστοποίηση δεν έχει καμιά σχέση με την 
επικινδυνότητα. Και για να κλείσω Αποστόλη για την αμμοληψία της Κουλούρας που 
έχεις αναφερθεί και στο παρελθόν, δυστυχώς για την αμμοληψία της Κουλούρας δεν 
υπάρχει καν προσβασιμότητα.  

Χατζηαθανασίου: Δεν κάνω υπόδειξη στον αντιδήμαρχο, τον κ.Βοργιαζίδη, 
άποψη εκφράζω. Δε χρειάζεται κ.Βοργιαζίδη να κάνουμε επιτροπή για να 
αναζητήσουμε τρόπους ανάπτυξης κι εκμετάλλευσης όλων αυτών των πόρων που 
είπατε. Υπάρχει εκτελεστική επιτροπή με τους αντιδημάρχους αλλά υπάρχουν κυρίως 
και ειδικοί σύμβουλοι. Γνωρίζουμε όλοι ότι έχουμε και το Σάββα ο οποίος είναι 
ειδικός. Είναι ηλεκτρολόγος μηχανολόγος που μπορεί να ασχοληθεί με τα 
φωτοβολταϊκά. Πρέπει να φτιάξουμε επιτροπή δηλαδή ενώ έχουμε το προσωπικό και 
το δυναμικό να ασχοληθεί με αυτά τα θέματα, είναι ανάγκη να φτιάξουμε τέτοιου 
είδους επιτροπές; Ήδη έπρεπε να έχει γίνει η αναζήτηση αυτών των κατευθύνσεων.  

Βοργιαζίδης: Κ.Πρόεδρε, μισό λεπτό να απαντήσω μόνο. Δε μίλησα για 
επιτροπή. Είπα ότι όπως μας είπε η Δήμαρχος έρχονται δυο άνθρωποι οι οποίοι 
μπορούν να βοηθήσουν τα μέγιστα σ’ αυτόν τον τομέα. Υπό την εποπτεία ενός 
αιρετού λοιπόν μπορούν να τρέξουν αυτό το κομμάτι.  

Δήμαρχος: Θα προσπαθήσω να είμαι όσο το δυνατό συντομότερη και δε 
διέκοψα μόνο και μόνο για να μην εκμεταλλευτώ το χρόνο. Να ξεκινήσω από τον 
κ.Γιαννουλάκη και να αναρωτηθώ κι εγώ ποια οράματα; Στην πρωτομιλία σας είπατε 
για οράματα κ.Γιαννουλάκη, αυτά θέλετε να τα δείτε το 2012; Τα οράματα; Εγώ θα 
σας τα φέρω τα οράματα εδώ και θα δω αν θα τα ψηφίσετε αρχές του έτους. Λοιπόν, 



αρκεί να έχετε τη διάθεση να ακούσετε και να έχετε τη διάθεση, να έχετε ανοιχτή 
διάθεση απέναντι σε αυτά.  

Η εισηγητική έκθεση είναι της οικονομικής επιτροπής. Τα πράγματα έχουν 
αλλάξει, δεν είναι κυρίαρχο πρόσωπο ο Δήμαρχος ο οποίος γράφει το εισηγητικό 
κλπ, υπάρχει επιτροπή κι αυτό είναι καλό στον «Καλλικράτη», αυτό είναι πολύ καλό 
στον «Καλλικράτη» που αποδυναμώνονται τα πρόσωπα και ενδυναμώνονται οι 
επιτροπές, στις οποίες επιτροπές δε συμμετέχω και συνειδητά δε συμμετέχω για να 
είναι όσο το δυνατόν περισσότεροι συνάδελφοι. Άρα η εισηγητική είναι της 
οικονομικής.  

Τα 450.000.000,00€ είναι συνολικά όσα σας ανέφερα γιατί ο Ασκούνης έχει 
διαβεβαιώσεις. Εγώ σας είπα ότι τα ενενήντα εννέα της ΣΑΤΑ έχουν υπογραφεί, 
έχουν κρατηθεί στο παρακαταθηκών στις 22 του μηνός, αυτό το λέω σίγουρα. Το ότι 
υπογράφηκαν τα άλλα εκατόν είκοσι, αυτό είναι πληροφορία από το Υπουργείο 
Εσωτερικών, επίσημη και δημόσια. Εάν υπάρχουν τα χρήματα δεν το ξέρω, ούτε ο 
Ασκούνης το ξέρει. Όπως επίσης και τα εκατό του «Θησέα», υπογράφηκαν. 
Υπάρχουν τα χρήματα; Δεν το ξέρω. Εγώ επί χρόνια γιατί αναφερθήκατε και στο 
κολυμβητήριο, ανεβοκατέβαινα στη Γενική Γραμματεία, αναφέρομαι γενικά στους 
ομιλήσαντες κ.Γιαννουλάκη, ζητώ συγνώμη που σας ανέφερα πριν, ανεβοκατέβαινα 
στη Γενική Γραμματεία και πίστευα και έτσι μου έλεγαν, υπάρχουν λεφτά για το 
κολυμβητήριο και τελικά δεν υπήρχαν αλλά αυτή την ιστορία σας την έχω ξαναπεί 
εδώ. Προσπαθήσαμε (Στο σημείο αυτό γίνεται αλλαγή μαγνητοφώνησης της 
επόμενης πλευράς κασέτας) με όποιο κόπο να ισοσκελίσουμε, γιατί αυτή τη στιγμή 
περιμένουνε δήμοι να ψηφιστεί το νομοσχέδιο του υπουργείου οικονομικών για να 
ρυθμιστούν τα χρέη τους κι αυτοί είναι οι μισοί δήμοι και παραπάνω στην Ελλάδα. 
Εμείς έχουμε τουλάχιστον έναν προϋπολογισμό τον οποίο τον συζητάμε.  

Η επιτροπή διαβούλευσης δεν είχε απαρτία την Παρασκευή και συνεδρίασε τη 
Δευτέρα. Δεν ξέρω ποιος συνάδελφος το έθεσε, πάντως συνεδρίασε τη Δευτέρα με 
όσους παρίσταντο. Είναι γνωμοδοτική επιτροπή, εγώ περίμενα περισσότερα 
πράγματα, πίστευα ότι θα υπάρχει διάθεση για ουσιαστική συμμετοχή, αλλά μάλλον 
θα πρέπει να το δούμε ίσως κ.πρόεδρε αυτό το θέμα, ίσως είναι πολύ άνθρωποι 
δυσκίνητοι, δεν ξέρω.  

Ο προϋπολογισμός κ.Γιαννουλάκη αν σας ικανοποιεί αυτό κι επειδή αλήθεια 
θα σας πω, είναι διαχειριστικός. Και φυσικά είναι διαχειριστικός, τι θα ήταν; Δε 
μένουμε όμως εδώ και δε μένουμε με σταυρωμένα χέρια κ.Τσιούντα. Στην ανάπτυξη 
θα συμβάλλει ο αγώνας και η αγωνία, ο καθημερινός αγώνας που γίνεται εδώ για την 
ένταξη έργων στο ΕΣΠΑ και θα μιλήσω και για τους ειδικούς συνεργάτες γιατί 
κάνετε ένα τεράστιο λάθος σ’ αυτόν τον τομέα και το επενδυτικό που σας είπα πριν 
ότι θα έρθει στις αρχές του χρόνου. Θυμηθείτε τα λόγια που είπατε, θυμηθείτε και τα 
λόγια που λέω γιατί θα έρθει ώστε να πάρουμε την εγγύηση του ελληνικού δημοσίου. 
Πρέπει να έρθει στο Δ.Σ. και εσείς κ.Νεστορόπουλε, έρχεστε εν έτει 2011 για τον 
προϋπολογισμό του 2012 να μου μιλήσετε για ανάπτυξη, αφού αναπτύξατε δεόντως 
όταν υπήρχαν τέτοιες προϋποθέσεις το Δ.Απ.Παύλου;  

Σας είπα αγαπητοί συνάδελφοι, ούτε σκληρή θέλω να είμαι, ούτε δηκτική να 
είμαι, αλλά όταν έχετε θητεύσει θα πρέπει να είσαστε ιδιαιτέρως προσεκτικοί. 
Αναπτύξατε τουριστικά τη Νικομήδεια γιατί αυτό ήταν ένα κομμάτι στο οποίο 
μπορούσε να στραφεί το ενδιαφέρον του Δ.Απ.Παύλου.  

Βάλατε φωτοβολταϊκά παντού διότι υπήρχαν εκτάσεις και υπάρχουν εκτάσεις 
στο Δ.Απ.Παύλου. Το τμήμα περιουσίας έχει κάνει μια εξαιρετική δουλειά γιατί 
ζητούμε εκτάσεις για πολλά πράγματα. Έχει καταγράψει εκτάσεις επειδή η Βέροια 
έχει Ζ.Ο.Ε. και έχει τα γνωστά προβλήματα, ο Δ.Απ.Παύλου έχει εξαιρετικές 
εκτάσεις και μάλιστα κάποιες είναι και καταπατημένες και ξεκινήσαμε διαδικασίες 
διοικητικών αποβολών. Αξιοποιήσατε λοιπόν τη δημοτική περιουσία και μας λέτε 
γιατί δεν κάναμε κι εμείς το ίδιο αυτό το έτος αγοράζοντας χωράφια σε πολύ υψηλή 
τιμή. Δε θα πω εγώ αν είναι γνωστών, φίλων και δεν μπαίνω στον κίτρινο διάλογο, 
αλλά αγοράσατε κάποια χωράφια που κατά κοινή ομολογία των ντόπιων είναι 
ακριβά, είναι υπέρογκες οι τιμές.  



Το κίτρινο βέβαια σχόλιο που αφορά τους συνεργάτες, τους αιρετούς κλπ το 
περίμενα. Είναι απολύτως κίτρινο και θα σας πω γιατί θεωρώ εγώ ότι είναι απολύτως 
κίτρινο. Ξέρετε όμως πολύ καλά και πιστεύω ότι το ξέρετε μέσα σας εκτός αν δεν 
έχετε τη δυνατότητα να το αντιληφθείτε, που δεν πιστεύω ότι συμβαίνει έτσι, ότι 
ειδικούς επιστήμονες με πτυχία φυσικά, με μεταπτυχιακά, με διδακτορικά, με χίλια 
εκατό ή με χίλια διακόσια ευρώ, σ’ αυτή την εποχή που πρέπει να τρέξουμε 
προγράμματα, που δεν πρέπει να χαθούν ευκαιρίες γιατί ακριβώς έχουμε αυτόν τον 
διαχειριστικό προϋπολογισμό και δεν πρέπει να μείνουμε σε αυτόν, έχετε δίκιο, 
φυσικά δεν πρέπει να μείνουμε σε αυτόν, όταν υπάρχουν ευκαιρίες και πρέπει 
κάποιοι να συντελέσουν ώστε να μη χαθούν, όταν υπάρχει αυτήν την εποχή και το 
ξέρετε καλά, απαγόρευση προσλήψεων, πλήρης απαγόρευση προσλήψεων.  

Όταν δεν μπορείς να αναθέσεις μια μελέτη σε πέντε τεχνικούς έξω γιατί δε θα 
εγκριθεί η δαπάνη, θεωρώ σημαντικό σ’ αυτή τη συγκυρία που υπάρχουν οι έξι 
συνεργάτες, και που υπάρχει και η μια συνεργάτης που επανέρχεται από τον τοκετό 
και θα ενισχύσει το δυναμικό της ενότητας Μακεδονίδος που έχει ανάγκη και μαζί με 
αυτούς ο Στάθης Τζωρτζίνης, τον οποίο είχαμε την ευτυχία να τον φέρουμε από τη 
Μ.Ο.Δ. αποσπασμένο. Από εκεί πληρώνεται, μη σας μπαίνουν διάφοροι ψύλλοι, 
αποσπασμένος στη διαχειριστική αρχή της Περιφέρειας Κεντρικής Μακεδονίας και 
από εκεί τον αποσπάσαμε εμείς εδώ για να βοηθήσει στο ΕΣΠΑ και εφόσον 
ευοδωθούν τα πράγματα στο επενδυτικό. Ο Σιμανίκας και ο Κιριμκιρίδης που νομίζω 
ξέρετε όλοι τις δυνατότητες τους, θα αποτελέσουν όλοι μαζί αυτοί μια πολύ 
αποτελεσματική ομάδα η οποία θα εγκατασταθεί στην τεχνική υπηρεσία και η οποία 
ήδη δεν περιμέναμε να συμπληρωθεί από τα υπόλοιπα στελέχη, ήδη παλεύει για να 
μη χαθούν ευκαιρίες δουλεύοντας χωρίς ωράρια.  

Αυτή είναι η απάντηση στο διαχειριστικό προϋπολογισμό και ο αγώνας που 
γίνεται για να μη χαθούν οι άλλες ευκαιρίες που υπάρχουν αυτή την εποχή είναι η 
επίθεση στην κρίση με τον α ή β τρόπο. Ας σταματήσει λοιπόν αγαπητοί συνάδελφοι 
αυτή η καραμέλα γιατί δεν εκθέτει εμένα. Εγώ δεν κάνω τίποτε παράνομο αλλά 
πιστεύω ότι αυτός είναι ο τρόπος προκειμένου να αξιοποιήσουμε στο έπακρο τις 
δυνατότητες μας. Οι αντιδήμαρχοι είναι λιγότεροι κ.Γκαμπέση, και οι συνεργάτες 
είναι οι νόμιμοι. Πουθενά στην Ελλάδα δεν τίθεται τέτοιο θέμα. Εγώ υπομονετικά το 
ακούω, υπομονετικά το υφίσταμαι, υπομονετικά διασύρομαι αλλά δεν τίθεται 
πουθενά αλλού. Από τους αντιδημάρχους πληρώνονται μόνο οι τέσσερεις, άρα είναι 
σαν να έχουμε τέσσερεις από τους εφτά που δικαιούμαστε. Και ο νομοθέτης δεν 
αποφάσισε τυχαία αυτά τα πράγματα, προβλέπει ότι είναι απαραίτητοι για τη 
λειτουργία του δήμου ανάλογα με τον πληθυσμό και την έκτασή του. Κι αυτά 
ισχύουν επαναλαμβάνω σε όλη την Ελλάδα, αυτοί είναι οι νόμοι μας και για τους 
ειδικούς συνεργάτες και για τους αντιδημάρχους.  

Επειδή υπάρχει φτώχεια, επειδή υπάρχει τεράστια ανεργία, είναι άδικο 
πραγματικά να διασύρονται άνθρωποι, είναι άδικο πραγματικά να έρχεται αυτό το 
θέμα εδώ συνέχεια ξανά και ξανά ενώ ξέρετε πολύ καλά τι μπορεί να αποδώσει. Είναι 
τυχαίο που μέσα σε αυτή τη λαίλαπα που σταματούν τα πάντα, που καταργούνται τα 
πάντα, δεν καταργούνται οι επιστημονικοί συνεργάτες; Καθόλου τυχαίο δεν είναι 
αγαπητοί συνάδελφοι γιατί το εξειδικευμένο προσωπικό τώρα σ’ αυτήν την συγκυρία 
είναι απολύτως απαραίτητο. Το ΕΣΠΑ κάποια στιγμή θα κλείσει και το ΕΣΠΑ έχει 
υποδομές. Τέρμα οι υποδομές μετά. Πάμε στα άυλα στην επόμενη προγραμματική 
περίοδο. Εδώ χρειάζεται κόσμος, κ.Γιαννουλάκη η κρίση και να συμπληρώσω κιόλας 
για να είναι απολύτως καθαρά αυτά, εδώ μπορεί ο καθένας να έρθει, να μπει στα 
πορτοφόλια μας, να μπει στις καταθέσεις μας, αν υπάρχουν, να μπει στους 
λογαριασμούς μας να δει εδώ τι πληρώνεται ο καθένας, μπορείτε να πάρετε αυτά ανά 
πάσα στιγμή. Όλα είναι ανοιχτά στον έλεγχο. Σας είπα πληρώνονται τέσσερεις 
αντιδήμαρχοι από τους έξι, ο πρόεδρος παίρνει το 40% της σύνταξης του, εντάξει; 
Γίνονται οι περικοπές. Ξέρετε ο δήμαρχος παίρνει και είναι γραμμένα 3.000,00 € με 
τις περικοπές και τον Νοέμβριο πήρε εκατόν εβδομήντα ευρώ και το Δεκέμβριο 
οχτακόσια κι έχει να πληρώσει και τα κάλαντα. Είναι πολύ συγκεκριμένα τα πάντα 
και μπορείτε να τα δείτε εδώ ανά πάσα στιγμή. Δε χρειάζεται αίτημα, πάτε κάτω και 
πάρτε τα. Δεν έχετε να βγάλετε τίποτε, δεν υπάρχουν λαγοί αγαπητοί συνάδελφοι και 



είμαι σίγουρη ότι ξέρετε ότι εγώ πουλάω σπίτι και είμαι σίγουρη ότι ξέρετε την 
κατάσταση του καθενός εδώ πέρα, και είμαι σίγουρη ότι ξέρετε το βίο και την 
πολιτεία του καθενός.  Σ’ αυτά δεν υπάρχουν λαγοί στην παρούσα δημοτική αρχή, 
ψάξτε τα αλλού.  

Κ.Γιαννουλάκη η κρίση ξεκίνησε το 2008 ή μάλλον την πληροφορία για την 
κρίση την είχαμε από το 2008. Είπατε από το 2009. Εμείς είχαμε την πληροφορία το 
2008 και γι’ αυτό το 2008, ξέρει ο Τηλέμαχος καλά, ξεκινήσαμε να δημιουργούμε τις 
κοινωνικές δομές και το δημοτικό ιατρείο και το κοινωνικό ταμείο και την 
αλληλεγγύη και όλα τέλος πάντων. Τότε υπήρχε η πληροφορία γι’ αυτό ξεκινήσαμε 
τις κοινωνικές δομές. Επειδή τότε πήραμε τα πιο πολλά λεφτά, τότε άδειαζαν κάποια 
ταμεία, ποτέ η Ελλάδα πριν δε λάμβανε μέτρα για τις κρίσεις που περνούσε, γιατί 
πάντοτε υπήρχε πολιτικό κόστος αγαπητοί συνάδελφοι. Φτάσαμε εδώ που φτάσαμε 
σήμερα αλλά εν πάσει περιπτώσει η πληροφορία  από την Τράπεζα της Ελλάδος 
υπήρχε από το 2008 ότι πάμε για πτώχευση.  

Αυτή ήταν η πληροφορία και γι’ αυτό δημιουργήσαμε στη Βέροια τις δομές 
και γι’ αυτό ξεκίνησε τότε και η διαδικασία του επενδυτικού προγράμματος, γιατί 
έπρεπε από τη μια να δούμε το βραχυπρόθεσμο, το βραχυχρόνιο της αντιμετώπισης 
των κοινωνικών προβλημάτων κι από την άλλη να δούμε τι θα κάνουμε για την 
ανάπτυξη. Βέβαια αν δεν υπάρχουν εγχώρια χρήματα ανάπτυξη μπορεί να έρθει μόνο 
από κάπου αλλού με κάποια άλλα χρήματα. Κ.Πρόεδρε θα μπορούσα να μιλώ και να 
απαντώ πολύ ώρα. Τα πράγματα είναι δεδομένα και είναι αυτά που είναι.  

Μιλώντας ειλικρινά σας είπα και το ξέρετε όλοι και δε θέλω ούτε πίσω από 
δάχτυλα να κρυφτώ, ούτε πίσω από λέξεις, ότι ο προϋπολογισμός αυτός είναι 
διαχειριστικός. Αλλού υπάρχουν οι προκλήσεις και αυτές τις προκλήσεις αυτός ο 
δήμος, με αυτούς που εσείς εδώ κατηγορείτε και διασύρετε προσπαθεί να τις 
αξιοποιήσει. Αυτά είχα να σας πω κι ελπίζω να υπερψηφίστε κάτι το οποίο ούτως ή 
άλλως δεν μπορούσε να γίνει διαφορετικά.  

Τσιούντας: Το είπα και το επαναλαμβάνω δηλαδή γιατί και η δήμαρχος 
έκλεισε για τέταρτη φορά αναφέροντας ότι ο προϋπολογισμός είναι διαχειριστικός. 
Εγώ στην τοποθέτηση μου είπα ως τέτοιον θα τον ψηφίσω, άρα λοιπόν ως 
διαχειριστικό προϋπολογισμό θα τον ψηφίσω.  

Β.Γιαννουλάκης: Θέλω να κάνω μια παρατήρηση. Θα ψηφίσω τον 
προϋπολογισμό του Δήμου μόνο όσον αφορά το σκέλος των υποχρεωτικών-
ανελαστικών δαπανών και για όλα τα υπόλοιπα μέρη του θα δώσω λευκή ψήφο. 

Πρόεδρος: Ποιοι εγκρίνουν τον προϋπολογισμό του Δήμου έτους 2012, στο 
σύνολό του; 

Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 23 σύμβουλοι, ο πρόεδρος της Δ.Κ. 
Μακροχωρίου και οι πρόεδροι των τοπικών κοινοτήτων: 
Δ. Δάσκαλος, Μ. Σουμελίδης, Θ. Θεοδωρίδης, Γ. Μιχαηλίδης, Ν. Τσιαμήτρος, Β. 
Σταυροπούλου- Μπακαμτζόγλου, Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου, Π. Παυλίδης, Τ. 
Χατζηαθανασίου, Θ. Αγγελίνας, Λ. Πουλασουχίδης, Κ. Βοργιαζίδης, Ν. Μωυσιάδης, 
Χ. Κούτρας, Ν. Μαυροκεφαλίδης, Χ. Γαϊτάνου-Γεωργιάδου, Α. Καγκελίδης, Μ. 
Παπαϊωνάννου, Θ. Κορωνάς, Κ. Συμεωνίδης, Γ. Κάκαρης, Β. Παπαδόπουλος, Κ. 
Κουτσαντάς, Δ. Κουλουριώτης, Κ.Νένος και Ν. Αγγέλου. 
 Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση του Β.Γιαννουλάκη για έγκριση 
μόνο των υποχρεωτικών και ανελαστικών  δαπανών και λευκό για τα υπόλοιπα;  

Υπέρ της πρότασης ψήφισαν 9 σύμβουλοι:  Α. Νεστορόπουλος, Α. Γκαμπέσης, 
Β. Γιαννουλάκης, Χ. Τσιούντας, Ε. Γουναράς, Κ. Παναγιωτίδης, Δ. Γκέκα, Α. 
Παπαδόπουλος, Σ. Κουμτσίδης και ο εκπρόσωπος της Τ.Κ. Άμμου Ι.Καπετανίδης. 

Η Κ. Κοστογλίδου απείχε από τη συζήτηση και ψήφιση του παραπάνω 
θέματος. 

Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 16-12-2011 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου. 
2.- Την εισηγητική έκθεση της Δημάρχου επί του προϋπολογισμού έτους 2012 του 
Δήμου. 
3.- Την υπ' αριθ. 535/2011 απόφαση της Οικονομικής Επιτροπής, με την οποία 
καταρτίσθηκε ο προϋπολογισμός εσόδων-εξόδων του Δήμου έτους 2012. 



4.- Τις απόψεις της Δημάρχου και των δημοτικών συμβούλων, όπως αυτές 
αναπτύχθηκαν στη συζήτηση του παρόντος θέματος. 
5.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
6.- Τις διατάξεις των άρθρων 159 και 208 του Ν. 3463/2006 (Κ.Δ.Κ.). 
7.- Τις διατάξεις των άρθρων 65,266 και 267 του Ν. 3852/2010 (Πρόγραμμα 
Καλλικράτης).  

 
 

Αποφασίζει 
 

 Ψηφίζει τον προϋπολογισμό εσόδων-εξόδων του Δήμου Βέροιας έτους 2012, 
για το σκέλος που αφορά τις υποχρεωτικές-ανελαστικές δαπάνες του ομόφωνα και 
για όλα τα υπόλοιπα μέρη του κατά πλειοψηφία, ο οποίος παρουσιάζει σύνολο 
εσόδων €67.171.067,86, με σύνολο εξόδων € 66.797.386,60 και αποθεματικό € 
373.681,26, σύμφωνα με τις λεπτομέρειες του πίνακα προϋπολογισμού που συνοδεύει 
την παρούσα απόφαση. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  836 / 2011 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Η ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
 

Νικόλαος Μαυροκεφαλίδης 

 
 

Δημητρούλα Γκέκα 
ΤΑ  ΜΕΛΗ ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 

Δ. Δάσκαλος  Δ. Κουλουριώτης  
Μ. Σουμελίδης     
Θ. Θεοδωρίδης     
Γ. Μιχαηλίδης   ΠΡΟΕΔΡΟΙ & ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ 

ΤΟΠΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 
 

Ν.  Τσιαμήτρος  Κ. Νένος  
Β. Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου  Ν. Αγγέλου  
Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου  Ι. Καπετανίδης  
Π. Παυλίδης     
Τ. Χατζηαθανασίου     
Θ. Αγγελίνας     
Λ. Πουλασουχίδης     
Κ. Βοργιαζίδης     
Ν. Μωυσιάδης     
Χ. Κούτρας     
Χ. Γαϊτάνου-Γεωργιάδου     
Α. Καγκελίδης     
Μ. Παπαϊωάννου     
Θ. Κορωνάς     
Κ. Συμεωνίδης     
Γ. Κάκαρης     
Β. Παπαδόπουλος     
Κ. Κουτσαντάς     
Α.  Νεστορόπουλος     
Α. Γκαμπέσης     
Κ. Κοστογλίδου     
Β. Γιαννουλάκης     
Χ. Τσιούντας  

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  30-12-2012 

Η Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ 
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

Ε. Γουναράς 
Κ. Παναγιωτίδης 
Α. Παπαδόπουλος 
Σ.  Κουμτσίδης 
Χ. Σαββαΐδου 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


